
 
 

Livet, kärleken, relationerna och församlingen  
Vad har hänt? 
Bidrag till historieskrivningen 
sammanställningen gjord av Björn Cedersjö under våren, sommaren och hösten 2021 samt hösten 
2022 
Den omfattar tiden fram till och med att beslutet togs i församlingsmöte 2022-10-09. 
 
Förkortningar: 
FM = imk församlingsmöte, genomgångna protokoll 2006-2008, 2014-2022 
FL = imk församlingsledning, genomgångna protokoll 1995, 1998, 2002, 2006-2008/6, 2014/9-2022 
UR = imk undervisningsråd 
Röd text gäller Evangeliska frikyrkan och kontakter mellan Imk och EFK 
Grön text är initiativ av enskilda församlingsmedlemmar 
Blå text = några andra viktiga beslut i församlingen 
Kursivtext – i samhället eller andra samfund 
 
 

Något som hände före 2014 
 
1944 
Sverige avkriminaliserar homosexuella handlingar. 
 
1979 
Socialstyrelsen slutar klassa homosexualitet som en sjukdom. 
 
1995 
Lag om registrerat partnerskap införs. 
 
1995-10-02 FL 
§2 Protokollsgenomgång ÄR 950911 
ÄR (äldsterådet) har samtalat om sambofrågan, homosexualitet mm och att vi ska skriva ner vad vi 
tror på som församling, och var vi står i de här frågorna. Det ska vara skrivet på ett kärleksfullt sätt, 
men ändå tydligt. 
 
1998  
utställningen Ecce Homo väcker debatt 
 
1998-10-12 FL 
2  Undervisning om samboende 
Samtal med äldsterådet (ÄR) ang dess funktion och förhållande till församlingsledningen bordlades. 
Ett samtal följde dock ang sammanboende. Ingemar Fhager refererade till de tankar som kommit 
fram under ÄRs retreat. ÄR vill i undervisningen om samboende lyfta fram: 
- Det positiva med äktenskap utifrån Bibelns syn 
- Möjligheten att lyssna in argument för samboförhållande 
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- Möjligheten att i församlingen samtala och föra dialog 
- Möjligheten att uppmuntra sammanboende par att ta kontakt för samtal. 
ÄR föreslår också en fadderskapsmodell där gifta kan få fungera som faddrar för sällskapande par. 
De närvarande i församlingsledningen beslutade att stå bakom ÄRs tankar inför undervisningen om 
samboende. 
3. Skrivelse om Ecce Homo-utställning 
Ingemar Fhager redogjorde för varför han och Moni Höglund inte undertecknat den skrivelse till i bl a 
Nerikes Allehanda ang Ecce Homo-utställningen i Uppsala. Det fanns ingen tid att ta upp skrivelsen i 
församlingen och därför avstod de från att skriva under skrivelsen samt att man inte får glömma 
själavårdsfrågan då det gäller de som har samtal med Ingemar och Moni i denna fråga. På 
Brännpunkt den 11 oktober fördes ett öppet och bra samtal om Ecce Homo-utställningen och 
homosexualitet.  
De närvarande i församlingsledningen stödde pastorerna i deras ”icke-handling”, att inte 
underteckna skrivelsen som skickades runt till olika pastorer och präster i Örebro. 
 
2001-2002 
Samtal inom Örebro Missionsskola 
 
2001 
Libris publicerar boken Den hemlösa sexualiteten”  
 
2001-11-13 
I anslutning till boken ”Den hemlösa sexualiteten” 
Bo Wettéus och Lennarth Hambre föreläser om homosexualitet i Medarbetarförbundets möte. 
Nämner om pågående samtal i flera församlingar. 
 
2002 
Inga noteringar i FL-protokoll om samtal om homosexualitet. 
 
2003-01 
HomO vill få information om samfunden diskriminerar homosexuella. Björn Cedersjö har sparat ett 
underlag inför samtal med EFKs missionsdirektor Lennarth Hambre. 
 
2004-01-09 
Lennarth Hambre m fl trossamfundsledare skriver debattartikel i DN mot planerna på en könsneutral 
äktenskapslagstiftning 
 
2005  
Debatt kring predikan av Åke Green 
 
2006-01-29 FM 
Utfrågning av församlingsledningen. 
…  
Vilken ställning har församlingen till homosexualitet? 
- Vi har gått igenom gamla protokoll från äldsterådet och församlingsledningen och funnit att frågan 
varit uppe till diskussion 1995, 1998 och 2002. I samtliga dessa protokoll står det att det är en svår 
fråga och att frågan ska tas upp vid ett senare tillfälle. Något ställningstagande finns alltså inte. 
Samma svar ger vi idag att vi måste ta ställning i frågan. Frågan är mycket aktuell och kommer då och 
då upp i själavårdssamtal. 
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- Den 5 februari publiceras en artikel om homosexualitet i Nerikes Allehanda. Moni Höglund och 
representanter från Svenska kyrkan, Pingstkyrkan och Svenska Missionskyrkan intervjuas. 
- Det är viktigt att hela församlingen får komma till tals innan församlingen tar ställning i denna fråga. 
….. 
 
2006-02-27 FL 
§117 Uppföljning av frågan om homosexualitet. 
Det finns ingen genomarbetad policy eller hållning i församlingen angående homosexualitet. Det 
skulle behövas framförallt för pastorer och ledningen. Förslag att arbeta igenom olika frågor i en 
grupp. Pastorerna som arbetar med själavård bör kunna ta fram de frågor som behöver analyseras. 
FL beslutar 
att uppdra åt pastorerna som arbetar med själavård att sammanställa frågor om homosexualitet som 
behöver analyseras. 
att vid ett senare tillfälle, efter det att frågorna är fastställda, utse en grupp som kan arbeta vidare 
med dem. 
 
2006-03-19 FM 
§8:3 Rapport om hantering av frågan beträffande homosexualitet. 
Församlingsledningen har gett pastorerna Bertil Johansson och Moni Höglund i uppdrag att definiera 
aktuella frågeställningar. Dessa frågeställningar kommer därefter att behandlas av en studiegrupp. 
 
2006-03-27 FL 
§143:1 Rapport från ÖKS rådsmöte 060323 
Moni avgav en positiv rapport från ÖKS rådsmöte. Man hade samtalat om ÖKS verksamhetsplan. 
Frågor man kommer att samtal om är bl a vad vill vi och hur vill vi att kyrkor i Örebro ska påverka 
staden, hur kommer det ekumeniska klimatet i staden påverkas av att några kyrkor kommer att 
införa välsignelseakter för homosexuella partnerskapsrelationer. 
 
2006-05-08 FL 
§173 Utse grupp att arbeta med frågan om församlingens syn på homosexualitet. 
Förslag på namn: Björn Cedersjö, Martin Davén (online-ledare), Marie Lidskog och Moni Höglund 
eller Öyvind Tholvsen.  
FL beslutar 
att tillfråga dessa personer. Om någon inte kan vara med får pastorerna i uppdrag att utse ny person 
som ersättare. 
§174 Församlingsmöte 14 maj 
Frågor att ta upp på församlingsmötet: …. Berätta om läget med miljongåvan och gruppen om 
församlingens syn på homosexualitet. ….. 
 
2006-05-14 FM 
§9 Rapporter 
Församlingens syn på homosexualitet. 
Församlingen beslutade att välja en grupp som ska arbeta med frågan om homosexualitet. I gruppen 
ingår Björn Cedersjö, Marie Lidskog, Moni Höglund eller Öyvind Tholvsen samt Martin Davén. 
Gruppen fick med sig följande frågor: Vad är homosexualitet? Vad säger bibeln om homosexualitet? 
Hur talar vi om homosexualitet? Kan en öppet homosexuell bli medlem i församlingen? Ser vi skillnad 
mellan manliga och kvinnliga homosexuella? 
 
2006 
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60.000 personer skriver under kampanjen ”Bevara äktenskapet” i protest mot att göra 
äktenskapslagen könsneutral. 
 
2006-10-16 FL 
37:2 Homosexualitet 
Niclas Öjebrandt har fått frågor om hur arbetet med frågan om homosexualitet går. Det finns en 
grupp utsedd att arbeta med denna fråga men de har inte kommit igång. Öyvind Tholvsen kommer 
att starta gruppens arbete så snart tiden och arbetsuppgifterna medger det. 
 
2007-2008 
Inget nämns i protokoll från dessa år om homosexualitet. 
 
2009-05-01 
Könsneutral äktenskapslagstiftning träder i kraft i Sverige 
 
2009-10-12 
Svenska kyrkan beslutar om att viga även samkönade par 
 
2010-05-15 
Missionskyrkans kyrkokonferens beslutar (med röstsiffrorna 383 mot 374) att varje församling får 
avgöra om man vill bejaka vigsel av samkönade relationer eller inte. Alternativet var att samfundet 
skulle uttala att inga vigslar av samkönade par bör genomföras i Missionskyrkans församlingar förrän 
annat beslut fattats. 
 
 

 
Period 1: 2014-2017 
 
2014-09-06 Imk höstupptakt 
Ett samtal förs på temat Samhället gick vidare men kyrkan stod stadigt fast. Olika aktuella 
samhällsutmaningar tas fram, bland annat synen på homosexuella. 
 
2014-09-09 FL 
5.21.1 Vi har tagit upp frågan om att diskutera värdegrundsfrågor. Vår inställning till HBTQ-personer 
är ett exempel på en fråga som vi är i behov av att diskutera, men det finns även andra angelägna 
frågor. AJ och AS får i uppdrag att komma med ett förslag hur vi går vidare. Ett dygn på Kåfalla är ett 
förslag. 
 
2014-12-16 FL 
Utöver detta kommer Ingemar Fhager i mars och har en diskussionskväll om HBTQ-frågor. Även 
personalen, undervisningsrådet och FL har behov av att diskutera frågan. Vi planerar en 
diskussionskväll innan Ingemar kommer i mars. AS talar med Niclas Öjebrandt och Björn Cedersjö 
som får leda oss igenom kvällen. 
 
2015-01-13 FL 
AS har träffat undervisningsrådet och följt upp planeringen. Planeringen fortlöper bra. FL beslutat att 
nästkommande samtalsträffar för att följa upp andra frågor är 8 mars och 21 mars då Ingemar Fhager 
kommer och pratar om HBTQ. 
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2015-01-25 imk upptaktsdag 
I samtalsdagen fortsatte vi på temat När Gud utmanar oss att tänka nytt. 
Bibelstudium över Apg 10-11 av Marie Lidskog och Björn Cedersjö som följs av samtalsgrupper. 
 
2015-01-27 och 2015-02-10 FL 
FL beslutar att vi ska inleda en process där vi som församling bearbetar dessa frågor och ger 
undervisningsrådet (UR) i uppdrag att leda den processen. 
 
2015-03-21 samtalsdag 
Ingemar Fhager, då pastor i Saronkyrkan i Göteborg, berättar om hur de som församling resonerat 
kring denna fråga.  
I slutet av den dagen sa vi att fortsättningen bör vara att (1) lyssna till en kristen homosexuell 
människas berättelse och att (2) fördjupa oss i tolkningen av aktuella bibeltexter. 
 
2015-03-24 FL 
I och med samtalsdagen 21 mars stryker vi frågan (om Kåfalladygn) från protokollet men återkommer 
i andra former. 
Samtal HBT i lördags, ca 40 stycken. Knut-Bertil inledde, gruppsamtal, Ingemar Fhager berättade om 
hur de arbetat med frågan i Saronkyrkan i Göteborg. Bra samtal i samförstånd. 
 
2015-09-22 FL 
Samkönade relationer. Två träffar är inplanerade. 
 
2015-09-27 samtalsförmiddag 
Jan-Eric Borneblad Norman ger sin personliga berättelse om hur han som bisexuell landat både i att 
det är OK att leva i en samkönad relation och hur han parallellt med detta fann en kristen tro och 
kristen gemenskap. 
 
2015-10-10 studiedag 
En heldag med Greger Andersson, lärare på Örebro Missionsskola, med genomgång av och samtal 
om tolkningen av de bibeltexter som är aktuella i denna fråga. Vi vill tänka omkring frågorna i 
förhållande till vår tro och inte bara som en jämställdhets- och rättvisefråga. 
 
2015 okt och nov samt januari 2016 
EFK ordnar samlingar kring frågor om samkönade relationer. Inbjudna var församlingsledare och 
samlingarna hölls i Örebro, Habo och Umeå. Under heldagen hålls korta föreläsningar av Mikael 
Hallenius (historia), Mikael Tellbe (bibel och teologi) och Linalie Karlsson (församlingspraktiska 
frågor) och ett avslutande panelsamtal. Gott om tid gavs under dagen för bearbetande samtal. 
 
2016-01-19 FL 
6 Samkönade äktenskap 
Undervisningsrådet som anordnat samlingar under 2015 om samkönade äktenskap vill fortsätta 
samtala kring frågan under våren. De föreslår Frukostsamlingar. 
Personalen önskar en samling under våren då det är många andra arrangemang som ska inrymmas 
på helgerna under våren också. Anders Svahn framför detta önskemål till undervisningsrådet.  
De vill komma till FL för att samtala vidare om denna fråga. FL välkomnar dem till ett av våra 
sammanträden under våren, Anders Svahn får i uppgift att boka ett datum med dem.  
Undervisningsrådet önskar att få en del av dagen på församlingsdagen i höst. FL anser att det 
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troligtvis kommer att vara svårt att prioritera det med tanke på den byggprocess vi befinner oss i och 
det känns viktigt att den frågan får det utrymme den behöver. Så detta är inget vi kan lova i 
dagsläget. 
Undervisningsrådet önskar också att på sikt få en text publicerad i församlingsordningen. FL ber att få 
återkomma till denna fråga när de besöker oss under våren. 
 
2016-04-16 samtalsförmiddag 
Mikael Nilsson berättar om hur han tidigt upptäckte att han är homosexuell och hur han, utifrån sin 
tro att samkönade relationer är mot Guds vilja, valt att leva öppet med sin homosexualitet men inte i 
samkönad relation. 
 
2016-05-16 FL 
4 Samkönade äktenskap. Anders redogjorde för undervisningsrådets förslag på hur vi skall förhålla 
oss till samkönade äktenskap. Vi diskuterar frågan i nästa möte. 
 
2016-05-31 samtal UR + FL 
3. Samkönade äktenskap  
Samhällets – och även kyrkornas – syn på homosexuella har förändrats. Undervisningsrådet har tagit 
upp frågan i form av bibelstudium och samtal vid ett flertal tillfällen sedan hösten 2014. Nu har 
undervisningsrådet kommit fram till ett förslag till församlingen som de föreslår ska gälla fram till att 
församlingsordningen revideras nästa gång. Förlaget bygger på följande huvudpunkter: 1. Vi vill vara 
en öppen och inkluderande församling. Alla som tror och bekänner Jesus Kristus som räddare och 
Herre välkomnas i församlingen. 2. Det finns olika syn på om kristna bör i samkönade relationer. Vi 
respekterar varandras olika syn på frågan och visar varandra respekt. 3. Vi vill ha förtroende för att 
varje medlem söker Guds vilja med sitt liv för dessa (och andra frågor.  
Vi tar upp frågan igen vid ett nytt FL-möte. Nästa steg blir att församlingsledningen lägger fram ett 
förslag på skrivelse som församlingen först får diskutera och vid ett senare tillfälle får fatta beslut 
om. Redan på kommande församlingsmöte tar vi upp frågan för att medlemmarna skall få chans att 
ta fundera innan ett beslut längre fram. 
 
2016-06-12 FM 
Inga beslut fattas. Istället beslutas att planera för ytterligare samtal kring förslaget i olika 
sammanhang under sommaren och början av hösten 2016. 
 
2016 sommaren 
Frågorna tas upp av Niclas Öjebrant under sommarveckan på Stenbodagården. 
 
2016-11-10 FL 
9 Samkönade relationer 
I somras så informerade vi på ett församlingsmöte om att vi behöver ta ett beslut under året. Ev. 
kommer vi att ta upp denna fråga på församlingsmötet 2:a advent men det är troligare att det blir i 
början av 2017 för att inte ha två så stora frågor på bordet samtidigt. 
 
2016-11-13 FM 
Församlingen röstar om bygge på Södra Ladugårdsängen 
392 personer röstade, varav 9 var blanka och en ogiltig. 
Ja röster utgjordes av 306 st vilket innebär 80,1%. 
Nej röster utgjordes av 76 st vilket innebär 19,9%. 
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2016-11-24 FL 
6 Samkönade relationer. 
Ordföranden rapporterade och ett samtal fördes. I församlingsmötet i december informeras om att 
samtalet tas upp vid första församlingsmötet nästa år. 
 
2016-12-04 FM 
§7 Samkönade relationer 
Information från ordförande: Vi lovade tidigare att vi skulle föra ett samtal och fatta beslut i frågan 
under hösten. Med tanke på utrymmet som byggfrågan har fått har det inte varit möjligt. 
Församlingsledningen delar därför nu igen ut det förslag till beslut som undervisningsrådet har tagit 
fram. Planen är sedan ett samtal på första församlingsmötet nästa år och ett beslut på 
församlingsmötet efter det. 
 
2017-02-02 FL 
12 februari på församlingsmötet tar vi upp samkönade relationer. Vi förde ett samtal kring detta. 
 
2017-02-12 FM 
§4 Samkönade relationer. 
Anders Svahn från församlingsledningen ger en inledande presentation: 2015-01-27 och 2015-02-10 
beslöt FL att vi skulle inleda en process där vi som församling bearbetar frågorna relaterade till 
samkönade relationer, och undervisningsrådet fick i uppdrag att leda den processen. UR har tagit 
fram ett förslag som FL ställt sig bakom (ett underlag delades ut i mötet). Syftet med dagens möte är 
att diskutera frågan för att sedan beslut kan fattas på kommande årsmöte. 
Björn Cedersjö redogör för hur UR arbetat med att ta fram ett förslag: För att bearbeta frågorna har 
ett antal öppna samlingar hållits i församlingen där olika perspektiv har presenterats. UR vill efter 
dessa samtal föreslå att församlingen tar upp frågan om vår syn på samkönade relationer när 
församlingsordningen ska revideras nästa gång. I vänta på revidering presenteras ett förslag 
omfattande tre punkter. Förslaget är inte heltäckande men ambitionen är att församlingen som 
första steg ska ta beslut om dessa punkter: 
”Under några år har samtal förts om vår förståelse av och hållning till samkönade relationer. 
 Vår gällande församlingsordning antogs 2012 och den ska enligt vad som sägs där omprövas minst 
vart tionde år. I vänta på att en sådan process ska äga rum är detta församlingens hållning: 
1. Vi vill vara en öppen och inkluderande församling. Därför välkomnas – enligt församlingsordningen 
– som medlem ”var och en som tror och bekänner Jesus Kristus som räddare och Herre i 
överensstämmelse med Guds ord. 
2. Det finns i församlingen olika synsätt på frågan om en kristen bör leva i samkönad relation. Vi ser 
att det finns bibeltolkningar som kan anses vara väl grundande bakom flera olika ställningstaganden i 
denna fråga. Av den anledningen vill vi leva med ett respektfullt förhållningssätt till olika 
tolkningsalternativ. 
3. Vi vill ha förtroende för att varje medlem söker Guds vilja för sitt liv vad gäller dessa (och andra) 
frågor. Församlingens medlemmar är varandras stöd i dessa processer. Det finns också möjlighet att 
söka vägledning genom samtal med församlingens pastorer.” 
 
Presentationen följdes av en gruppdiskussion. Frågor och svar från diskussionen: 
- Vad innebär det att vi senare ska göra revidering av församlingsordningen? Svar: 
Församlingsordningen kan revideras tidigare än tio år efter senaste revidering 2012. Vid en framtida 
revidering kan församlingens synsätt kring samkönade relationer revideras. 
- Synpunkten framfördes att det inte handlar om en tolkningsfråga men att Bibeln är tydlig i denna 
fråga, att Bibeln tydligt är emot samkönade relationer. 
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- Oro framfördes kring att beslut ska tas i årsmötet. Mer förklaringar behövs kring hur man tolkat 
bibeltexterna. 
- Föreslogs att den undervisning som Niclas Öjebrandt gav på familjelägret på Stenboda i somras 
skulle erbjudas hela församlingen. Niclas berättar som respons att han arbetat med frågorna utifrån 
bibeltexterna och att han kommit fram till att dessa inte går emot samkönade relationer. Han delar 
gärna sin syn och undervisning kring detta. 
- Synpunkten framfördes att det är självklart att vi ska bejaka samkönade äktenskap. Angeläget att vi 
tar beslut snart. Skrivningar är ganska svaga. 
- Ytterligare synpunkter framfördes kring att skrivningarna är svaga, det handlar bara om att vi ska 
vara välkomnande mot alla vilket borde vara helt självklart. Det är även tråkigt att så få har varit på 
de förberedande samlingarna. 
- Josefin Arenius berättar om arbetet på EFK med unga ledare. Viktigt att vi är trogna bibeln men det 
finns en väg att gå där vi kan gå vidare och bejaka en ny syn och samtidigt vara trogna bibeln. I våra 
samtal i församlingen är det viktigt att vi pratar om hur vi lever i relationer generellt. Denna fråga 
kring samkönade relationer hindrar oss att samtala om andra viktiga frågor kring hur vi lever i våra 
relationer på ett kristuslikt sätt. 
- Frågan framfördes om vad som händer i praktiken idag om ett par som lever i en samkönad relation 
kommer till kyrkan? Hur hanterar vi dessa frågor idag?  Svar: Vad gäller synen på äktenskapet så 
gäller församlingsordningen och där står det att äktenskapet är mellan man och kvinna. Förslaget 
som nu läggs fram tar inte ställning i denna fråga. Det handlar om att alla är välkomna och att vi i 
församlingen ska bejaka att olika bibeltolkningar kan göras. Detta betyder inte att vi ska ifrågasätta 
varandras bibeltrohet. I samtalen har vi även haft kontakt med EFK och samtalat om hur vi kan följas 
åt med vad som händer i samfundet och andra församlingar. 
 
Anders Svahn: Vi vet att vi har olika synpunkter och ser olika på denna fråga och att det skett en 
värdemässig förändring och förskjutning. Vi vill bejaka att det kan finnas olika bibeltolkningar kring 
detta och att det inte handlar om en fråga om att vara bibeltrogna eller inte. 
Björn Cedersjö: Bra förslag att be Niclas Öjebrandt att ha ett bibelstudium kring frågorna och det 
vore bra om detta kunde erbjudas innan årsmötet. 
FL tar med sig detta förslag. 
Om beslut tas på årsmötet kommer det att vara ett separat beslut som inte nu skrivs in i 
församlingsordningen. Detta handlar om ett vägledningsbeslut. 
 
2017-02-16 FL 
7 Samkönade relationer 
FL beslutade: 
Att vi skjuter på beslutet för att hinna med undervisningen med Niclas Öjebrandt som önskades på 
senaste församlingsmötet. 
Att Anders tar kontakt med Niclas. De hör även med Greger Andersson om han kan vara med. 
 
2017-03-02 FL 
9 Samkönade relationer 
Anders informerade om hur samtalen gått utifrån inspel från olika håll. 
För att vi ska få med många är det bästa att lägga samtalet på församlingsmötestid och annonsera en 
församlingskväll med start kl. 17.00. De olika tolkningsalternativen ska ges utrymme eftersom de 
finns representerade i församlingen. Vi ska samtala om huruvida vi kan acceptera flera tolkningar. 
Barnvakt behöver arrangeras, förtäring behövs. Niclas behöver två timmar för sin dragning vilket gör 
att det inte hinns med inom ramen för församlingsmötet 2 april. 
Församlingsledningen beslutade 
att Anders kollar med Niclas om han kan tala på en församlingskväll 2 april (ersätter 
församlingsmötet) eller senare om datumet inte passar, 
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att Greger Andersson ombeds vara moderator, 
att vi är tydliga med varför vi lyfter frågan, 
att FL tar upp frågan för samtal vid nästa möte. 
 
2017-03-16 
På uppdrag av Imk församlingsledning möter Björn Cedersjö Öyvind Tholvsen och informerar EFK om 
Imk process och det beslutsförslag som FL presenterat till församlingen. 
Ur anteckningarna: ”Mötet kom till på initiativ från Björn Cedersjö̈ med uppdrag från 
Immanuelskyrkans församlingsledning. Bakgrunden är förståelsen av relationen mellan EFK och 
församlingen (EFKs Tro och självförståelse, s14): Församlingarna ”förblir fria och självständiga men 
har slutit sig samman för att uttrycka sitt ömsesidiga beroende och sin överlåtelse till varandra i en 
förbundsrelation”. När Immanuelskyrkan därför nu diskuterar frågan om samkönade relationer vill vi 
göra det i samråd med EFK.” Anteckningarna avslutas med: ”Vi konstaterade att det är viktigt med 
öppen dialog och goda samtal kring denna fråga.” 
 
2017-03-16 FL 
Församlingsmöte 2 april. Vi går igenom programmet nästa FL men det blir ett mycket kort 
församlingsmöte och sedan samtal och undervisning kring samkönade relationer. 
 
2017-03-30 FL 
15.1 Datum för samtal om samkönade relationer 
Måndagen den 24 april förslagsvis kl. 19.00 kommer Mikael Tellbe och talar om samkönade 
relationer på en Församlingskväll. På församlingsmötet i maj behöver vi återkoppla till de två 
diskussionstillfällena (2 och 24 april). 
 
2017-04-02 samtalskväll 
Niclas Öjebrandt redogör alternativ till en mer klassisk tolkning och visar också på andra skäl till att 
vara öppen i denna fråga. 
 
2017-04-26 samtalskväll 
Mikael Tellbe gör en noggrann genomgång av de texter som berör ämnet och hur vi kan förstå dem. 
 
2017-04-27 FL 
När vi nu haft två bra samlingar angående samkönade relationer är frågan:  
Kan vi gå direkt till beslut vid nästa församlingsmöte eller behöver vi då lufta våra åsikter och komma 
överens om att vi är redo att fatta beslut? 
Församlingsledningen beslutade 
att annonsera att beslut ska fattas vid församlingsmötet 29 maj kl. 18.00, 
att vi tillsammans går igenom att-satserna i beslutsförslaget och dess konsekvenser i praktiken vid 
församlingsmötet på kvällen 7 maj kl. 18.00, 
att församlingens medlemmar vid det tillfället ges möjlighet att lufta våra åsikter, 
att vi sedan fattar beslutet vid församlingsmötet 29 maj, 
att KBN tar med en fråga till pastorerna vem/vilka av dem som kan vara med och föredra frågan, 
att be Björn Cedersjö vara moderator vid församlingsmötet i maj. KBN kontaktar Björn, 
att Anders, Jonatan och KBN ansvarar för planeringen av kvällen. 
 
2017-05-07 FM 
§7 Samkönade relationer. 
Anders Svahn redogör kort för bakgrunden. Ett beslut togs för drygt två år sedan av 
församlingsledningen att vi i församlingen skulle arbeta med frågan kring samkönade relationer och 
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sen dess har olika samtal förts i församlingen. Undervisningsrådet har tagit fram ett förslag till beslut 
som församlingsledningen ställt sig bakom. Bakgrunden är att värderingar relaterat till dessa frågor 
har förändrats, både i samhället och i församlingen. Vi lever med olika sätt att tänka kring detta och 
det är därför viktigt att vi för ett samtal. Senaste sammankomsten hölls i mars-april då vi haft två 
bibelkvällar med genomgång av några centrala bibeltexter, en kväll med Niclas Öjebrandt och en 
med Mikael Tellbe. 
Knut-Bertil Nyström leder ett samtal kring de tre huvudpunkterna som finns i förslaget. Syftet är att 
vi ska diskutera om vi är redo att gå till beslut kring denna skrivning i ett kommande 
församlingsmöte. 
På förfrågan från Knut-Bertil berättar Irma Janzon hur man som församlingsanställd samtalar med de 
som vill bli medlemmar (och ibland även döpas) i vår församling. Irma berättar att man i samtal 
berättar om församlingen och församlingsordningen men inga direkta frågor ställs kring sexuell 
läggning. Det kan hända att dessa frågor ändå kommer upp. Men det centrala i samtalet berör tron 
på Jesus Kristus. 
 
Förslaget som tagits fram inkluderar följande huvudpunkter: 
1. Vi vill vara en öppen och inkluderande församling. Därför välkomnas – enligt församlingsordningen 
– som medlem ”var och en som tror och bekänner Jesus Kristus som räddare och Herre i 
överenstämmelse med Guds ord.” 
2. Det finns i församlingen olika synsätt på frågan om en kristen bör leva i samkönad relation. Vi ser 
att det finns bibeltolkningar som kan anses vara väl grundade bakom flera olika ställningstaganden i 
denna fråga. Av den anledningen vill vi leva med ett respektfullt förhållningssätt till olika 
tolkningsalternativ. 
3. Vi vill ha förtroende för att varje medlem söker Guds vilja för sitt liv vad gäller dessa (och andra) 
frågor. Församlingens medlemmar är varandras stöd i dessa processer. Det finns också möjlighet att 
söka vägledning genom samtal med församlingens pastorer. 
 
Utifrån Knut-Bertils genomgång av de tre punkterna kom en del frågor upp: 
Punkt 1. Innebär detta att alla har rätt och möjlighet till alla uppgifter och tjänster i vår församling, t 
ex vara församlingsföreståndare oavsett sexuell läggning?  Svar från FL: Ja, så bör detta tolkas, 
uppdrag man får i församlingen är relaterat till förtroende. 
Punkt 2. Det blir problematiskt med skrivningen i punkten, men ok om vi lägger till ”oavsett bakgrund 
och sexuell läggning” i första meningen i punkt 1. 
Punkt 2. Innebär denna punkt även att pastorerna i vår församling kommer att välsigna en samkönad 
relation? Om välsignelse sker är den då personligt eller på församlingens uppdrag?   Svar från FL: 
Vigsel enligt vår församlingsordning är bara möjlig mellan man och kvinna. Om vi som församling ska 
börja tillämpa välsignelse av samkönade relationen måste vi först ändra vår församlingsordning. 
Personlig välsignelse är möjlig men inte på uppdrag av församlingen.   Kommentar: Det är i så fall 
märkligt om vi inte följer upp med en förändring av församlingsordningen. 
Punkt 2. Det finns språklig oklarhet i formulering ”bör”, kan tolkas på två olika sätt. 
Punkt 3. Är ni som anställda eniga i denna fråga kring samkönade relationer och har en gemensam 
hållning i mötet med de som kommer till er för samtal?   Svar från personalrepresentanter: Det är 
alltid viktigt när man söker samtalsstöd att man då får prata med en person som det fungerar med. 
Pastorerna har inte ett enigt förhållningssätt men det gemensamma är att vi har tron som 
utgångspunkt. Det är viktigt att förstå och möta varje person som kommer och bemöta efter den 
personens behov och frågor. Vägledningen vi ger går inte ut på att säga till människor hur ska leva 
sina liv. 
 
Diskussionen fortsätter och flera olika synpunkter kommer fram. Flera lyfter fram vikten av respekten 
för olika tolkningar och synpunkter. Det är även viktigt vilka attityder vi har när vi möter varandra 
som människor. 
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Björn Cedersjö berättar om sitt personliga synsätt som ändrats från ett nej till samkönade relationer 
till ett tydligt ja. Det som förut var ett tydligt nej var baserat på tolkning av specifika bibeltexter. Men 
han har ändrat sin uppfattning baserat på följande tre punkter: Förändrad kunskap kring 
homosexualitet, möten kristna människor som lever i samkönade relationer och deras vilja att vara 
Jesus efterföljare är svår att ifrågasätta. Ändrad bibeltolkning där Rom 1 tolkas utifrån att centrum i 
den kristna tron är att Gud vill kärlek och vill erbjuda människor, särskilt i utsatta situationer, nya 
möjligheter. Björn Cedersjö föreslår att vi ställer oss bakom församlingsledningens förslag. 
Niclas Öjebrandt ställer sig också bakom församlingsledningens förslag men vill lyfta fram att det 
finns en viss problematik. När kyrkan väljer en tvåfilslösning, ett accepterande av två förhållningssätt, 
kan ibland kyrkan hamna i svåra situationer framförallt i förhållande till sina anställda. Det blir då 
viktigt att inte sopa de problem som dyker upp under mattan. FL måste våga ta i dessa problem och 
utmaningar som kan komma upp. Det är viktigt ur ett arbetsledningsperspektiv. Niclas betonar vidare 
att det är viktigt att processen framöver får ta tid att ett beslut utifrån nuvarande förslag kan bli en 
öppning för fortsatt samtal. 
Joakim Arenius berättar att han växte upp med en konservativ syn men att han ändrat sig. Han vill 
lyfta fram det fortsatta samtalet och vikten av hänsyn och respekt till de som har en annan åsikt. En 
jämförelse med byggfrågan där processen fick ta lång tid eftersom det fanns olika åsikter. 
Erik Hagerius menar att ett tillägg behöver göras till punkt 1 med skrivningen ”oavsett bakgrund och 
sexuell läggning”. Per Bonerfält stödjer förslaget om ett tillägg på punkt 1. 
Örjan Garpenholt tycker inte att ett tillägg behöver göras för det i sig kan vara stigmatiserande. Just 
för att vi inte börjar precisera olika kategorier visar vi att vi är inkluderande. 
Irma Janzon lyfter fram att det finns flera i församlingen som inte är för en förändring och att det är 
viktigt att processen får ta sin tid i olika steg. Nuvarande förslag är ett steg i den processen. 
Håkan Arenius lyfter fram kulturen vi befinner oss i och vad det står för och att det är vår uppgift att 
vi inte i onödan ska väcka anstöt för det centrala i evangeliet. Frågan om samkönade relationer får 
inte bli en fråga som gör att människor har svårt att närma sig kyrkan och evangeliet, vi bör därför 
ändra vår syn på samkönade relationer. 
Daniel Råsberg berättar om att frågan även diskuteras i det europeiska sammanhang som EFK är en 
del av, European Baptist Federation. 
Erik Hagerius föreslår att FL lägger en plan för fortsatt dialog med sikte på en reviderad 
församlingsordning. Johanna Lundin med flera stödjer det förslaget. Erik Hagerius och Per Bonerfält 
tar tillbaka sitt förslag om ett tillägg under punkt 1 förutsatt att ett beslut tas om att omgående sätta 
igång en process att revidera församlingsordningen. 
 
Slutsatser: 
Förslag framfördes på att vi i kommande församlingsmöte ska ställa oss bakom FLs förslag till beslut. 
Delade meningar fanns om ett tillägg i punkt 1 var nödvändigt eller inte. Delvis hör denna fråga ihop 
med om ett beslut tas om att revidera nuvarande församlingsordning. 
Förtydligande om att detta inte handlar om en förändring av nuvarande församlingsordning. 
FL bör initiera en fortsatt samtalsprocess kring dessa frågor och ge förslag på en tidsplan för en 
reviderad församlingsordning. 
 
2017-05-11 FL 
11 Församlingsmötet 30 maj 2021 
När vi nu haft flera samlingar/möten angående samkönade relationer, kan vi då gå till beslut på 
församlingsmötet 30 maj? 
Ett samtal fördes kring innehållet i beslutet och dess konsekvenser. Beslutet gäller följande punkter: 
1. Vi vill vara en öppen och inkluderande församling. Därför välkomnas - enligt församlingsordningen 
- som medlem ”var och en som tror och bekänner Jesus Kristus som räddare och Herre i 
överensstämmelse med Guds ord.” 
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2. Det finns i församlingen olika synsätt på frågan om en kristen bör leva i samkönad relation. Vi ser 
att det finns bibeltolkningar som kan anses vara väl grundade bakom flera olika ställningstaganden i 
denna fråga. Av den anledningen vill vi leva med ett respektfullt förhållningssätt till olika 
tolkningsalternativ. 
3. Vi vill ha förtroende för att varje medlem söker Guds vilja för sitt liv vad gäller dessa (och andra) 
frågor. Församlingens medlemmar är varandras stöd i dessa processer. Det finns också möjlighet att 
söka vägledning genom samtal med församlingens pastorer. 
Församlingsledningen beslutade  
att det är en krävande process där det är viktigt att vi håller ihop och omfamnar varandra, 
att separera punkt 1 och 3 från punkt 2 för att förtydliga vad som redan idag står i 
församlingsordningen, 
att FL skriver ett förtydligande till punkterna 1 och 3 ovan, 
att vi uttalar oss om att vi återkommer i höst med en tidsplan för att revidera hela 
församlingsordningen, 
att Jonatan undersöker huruvida det går att rösta med fullmakt, 
att KBN föredrar ärendet i församlingsmötet. 
 
2017-05-30 FM 
FL presenterar sitt förslag till text. En provomröstning visar stort stöd för den föreslagna texten och 
församlingsmötet bestämmer att beslut ska tas genom sluten omröstning under församlingsdagen i 
september. 
 
2017-06-15 FL 
Ordföranden tackade församlingsledningen för arbetet och engagemanget i frågan. Planen är att vi 
ska rösta i frågan på församlingsdagen. Undervisningsrådet har undrat om det finns behov av att 
samla den grupp som är tveksamma, såsom vi gjorde i byggfrågan. Ett alternativ är att erbjuda 
samtal, antingen i källgrupperna eller individuellt. 
Församlingsledningen beslutade 
att erbjuda samtal, antingen i källgrupperna eller individuellt, med församlingens pastorer, Björn 
eller Niclas. 
att personalen får ansvar för att informera om det. 
 
2017-09-09 församlingsdag och församlingsmöte 
I församlingsdagen genomförs ett formellt församlingsmöte. FL presenterar följande text för 
omröstning med tre svarsalternativ (se nedan): 
Under några år har samtal förts om vår förståelse av och hållning till samkönade relationer. Vår 
gällande församlingsordning antogs 2012 och den ska enligt vad som sägs där omprövas minst vart 
tionde år. 
Som en vägledning och bakgrund till de diskussioner som förts och till församlingsledningens förslag 
till en gemensam hållning har församlingsordningen varit en hjälp. Vi vill här lyfta upp och påminna 
oss om några viktiga utgångspunkter:  
1. Vi vill vara en öppen och inkluderande församling. Därför välkomnas - enligt församlingsordningen 
- som medlem ”var och en som tror och bekänner Jesus Kristus som räddare och Herre i 
överensstämmelse med Guds ord.” 
2. Enligt församlingsordningen kan till församlingsledare utses "människor som har församlingens 
förtroende, vill överlåta sig åt uppgiften och är beredd att tjäna Gud och medmänniskor i detta 
sammanhang". Frågan om församlingens förtroende och den egna viljan är alltså avgörande kriterier 
nar någon ska utses till församlingsledare. Det är rimligt att detta galler även andra uppdrag i 
församlingen. 
3. Vi vill ha förtroende för att varje medlem söker Guds vilja för sitt liv vad gäller dessa och andra 
frågor. Församlingens medlemmar är varandras stöd i dessa processer. Även församlingens pastorer 
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kan vara ett stöd i detta. Enligt församlingsordningen har "församlingens pastorer ett särskilt ansvar 
för personlig vägledning och själavård".  
I väntan på att en revidering av församlingsordningen ska äga rum är detta församlingens hållning: 
Det finns i församlingen olika synsätt på frågan om en kristen bör leva i samkönad relation. Vi ser att 
det finns bibeltolkningar som kan anses vara väl grundade bakom flera olika ställningstaganden i 
denna fråga. Av den anledningen vill vi leva med ett respektfullt förhållningssätt till olika 
tolkningsalternativ. 
 
Röstning sker med sluten omröstning. 
207 röster avgavs med följande resultat: 
Jag vill detta förslag (ja): 156 röster 
Jag accepterar detta förslag (ja, trots att jag inte är övertygad att saken är rätt): 29 röster  
Jag vill inte detta förslag (nej): 20 röster 
Blankröster: 2 röster 
 
2017-09-12 FL 
9. Uppföljning församlingsdagen 
Beslutet gällande samkönade relationer fattades på församlingsdagen 9 september. Vissa är glada 
medan andra känner sorg. Flera frågor har kommit till personer i FL och personalen. Ur flera aspekter 
känns det viktigt att vi får landa i beslutet. Det uppdrag att revidera församlingsordningen som 
föreligger brådskar inte. 
Församlingsledningen beslutade  
att de som har frågor kring beslutet kan få möjlighet att prata med pastorerna, Niclas Ö, Anders S 
eller Jonatan A, 
att Anders Svahn meddelar undervisningsrådet att vi väntar med revideringen av 
församlingsordningen. 
 
10. Libris har frågat om IMK kan vara värd för releasen för boken om homosexualitet där några ur 
församlingen medverkar som skribenter.  
Församlingsledningen beslutade  
att vi föreslår att releasen istället äger rum på Missionsskolan. Om ingen alternativ plats hittas får vi 
ta upp frågan igen.  
 
2017-10-10 FL 
3 Bokreleasen. Boken ”Välkomna varandra” släpps 6 november, release 16 november på Hotell Livin, 
Järnvägsgatan. 
Församlingsledningen beslutade  
att ge Anna i uppdrag att tillse att information om evenemanget läggs ut på Facebook. 
 
2017-11 
Boken Välkomna varandra publiceras av Libris förlag. 
 
 
 

Period 2: 2017-2022 
 
2017-10-24 FL 
Ordföranden inledde med att tacka undervisningsrådet för deras arbete med frågan om samkönade 
relationer. 
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Björn Cedersjö tackade för att rådet fick komma och redogjorde för deras tankar kring arbetet med 
processen att revidera församlingsordningen. Rådet anser att församlingsordningen har en bra 
grundstruktur med välskrivna texter om kyrkans identitet, men att det i ett antal specifika frågor 
behövs ett samtal för att förtydliga och förstärka vår ståndpunkt. Det finns flera frågor som är 
aktuella och som vi behöver fundera kring, där dopet i relation till medlemskapet och nattvardens 
plats i gudstjänsten är några exempel. Undervisningsrådet önskar att vi parallellt med byggprocessen 
levandehåller ett samtal kring dessa frågor och att det tillsätts en arbetsgrupp som får i uppdrag att 
leda processen. Det skulle kunna resultera i ett färdigt förslag till ny församlingsordning om tre år. 
Ett samtal fördes där vi diskuterade om det blir för mycket att driva dessa frågor parallellt med 
byggprocessen? FL enades om att det snarare är ett komplement men vi behöver vara kloka gällande 
upplägget så att vi inte skapar fler möten. ”Förpackningen” på mötena är viktig, att vi skapar ett 
intresse och har barnpassning så att alla kan vara med. Det är viktigt att vi i församlingen får tid och 
utrymme att gemensamt prata om dessa frågor. 
Församlingsledningen beslutade 
att ta emot informationen, 
att vid nästa FL fatta ett beslut i frågan och föreslå hur en arbetsgrupp i så fall skulle formeras, 
att Edward H får i uppdrag att ta med frågan till personalen, 
att frågan, om den är färdigberedd, tas upp på församlingsmötet i december 
att Anna Ö pratar med Klara Härgestam för att få ett ”Rätt håll”-perspektiv på Facebookgruppen, 
att Per A undersöker om det kan göras ett folkbildningsarrangemang i relation till arbetet med 
församlingsordningen. 
 
2017-11-12 FM 
Församlingen beslutar enhälligt att välja Johan Arenius som församlingsföreståndare. Johan 
välkomnas i gudstjänst 28 januari 2018. Detta efter en tvåårsperiod då ordinarie föreståndaren varit 
sjukskriven på hel- eller deltid och församlingen haft tillfälliga lösningar. 
 
2017-12-05 FL 
Församlingsledningen beslutade  
att frågan om revidering av församlingsordningen tas upp på församlingsmötet på söndag, 
att KBN ansvarar för att ta med frågan till personalens möte på torsdag. 
 
2017-12-10 FM 
§7 Församlingsordningen 
Undervisningsrådet har tillsammans med församlingsledningen beslutat att man önskar gå vidare i 
att revidera församlingsordningen. Tanken är ett arbete som ska ta flera år i anspråk där flera större 
frågor kring vårt uppdrag ska ges utrymme att bearbetas. Det handlar om en process i två steg: 
Steg 1  ht 2017-vt 2019 med en process där vi bearbetar vissa frågor 
Steg 2 ht 2019-vt 2020 med en process där skrivningar görs. 
En diskussion följde och flera olika synpunkter kom fram. En fråga handlar om det nu är rätt tid att 
prioritera detta då vi kommer att ha så mycket att göra med den nya kyrkan. Någon menade att 
processen inte får vara för internt fokuserad. Flera föreslår en genomgång av den församlingsordning 
som vi nu har så att vi får bättre kunskap om den. Samtal kan även ske utifrån källgrupperna eller att 
avsnitt från församlingsordningen tas upp i predikningar. Flera uppskattar en fortsatt process med 
sikte på en revidering av församlingsordningen. 
Från FL framfördes synpunkten att den nuvarande ordningen har ett tydligt fokus och en bra 
struktur. Men ytterligare utrymme bör ges för fördjupning av viktiga innehållsmässiga frågor. Syftet 
med en revidering är att ha en lärande och fördjupande process. 
Församlingen beslutar att frågan bordläggs till ett kommande församlingsmöte. 
 
2018-02-04 FM 
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§6 Församlingsordningen. 
Johan Arenius rapporterar. Frågan blev bordlagd på föregående församlingsmöte. FL har nu 
diskuterat frågan igen. 
1. Nästa version av församlingsordningen är enligt vad som står i vår nuvarande församlingsordning 
tänkt att presenteras om tre år. 
2. Den nuvarande versionen har enligt vår mening en bra grundstruktur med välskrivna texter om 
kyrkans identitet. Vi tror att det finns mycket i den som vi vill behålla. 
Beslutsförslag: Att ge FL i uppdrag att till nästkommande FM i april återkomma med ett förslag där 
det klargörs vilka frågor som anses särskilt relevanta att arbeta med i en revidering av 
församlingsordningen samt en processplan som anger hur församlingen och de som vill kan vara 
involverade. 
Beslut: Församlingen godkände förslaget. 
 
2018-03 
Niclas Öjebrandt startar till sin webbplats Ett gott hem. 
 
2018-04-08 FM 
Församlingen beslutar att under arbetet med revidering av församlingsordningen arbeta tematiskt 
under perioden 2018-2020 enligt följande: 
Hösten 2018 nattvarden 
Våren 2019  omvändelsen 
Hösten 2019  mission 
Våren 2020  dopet 
Hösten 2020 äktenskap inkl samkönade relationer 
Våren 2021 årsmöte med beslut 
 
2018-2020 
Underlag tas successivt fram av undervisningsrådet för de fyra första terminerna. I några 
församlingsmöten presenteras material för samtal. Under varje termin erbjuds ett 
fördjupningstillfälle med extern medverkan, ofta från ÖTH/ALT. I slutet av varje termin summerar 
undervisningsrådet samtalen genom att skriva ett utkast till ny eller reviderad text för detta område i 
församlingsordningen. 
 
2018-06 
Seminarium i Torpkonferensen 
 
2018-09-25 FL 
12 Övriga frågor. Hur jobba vidare med frågan om samkönade relationer? En fråga har kommit till 
Annelie om att vi behöver jobba med frågan kontinuerligt fram till dess att vi ska skriva om 
församlingsordningen 2020. Anna rapporterar att hennes man Niclas träffat en grupp för samtal om 
detta en söndagskväll i café Immanuel (även Edward var med). Eftersom ingen i FL i dagsläget har 
vetskap om vad de skulle vilja att församlingen gjorde beslutades att Annelie bereder frågan vidare 
till nästa FL. 
 
2018-11-20 FL 
13 Övriga frågor. Förfrågan från några medlemmar om att lyfta hur vi talar vidare om samkönade 
relationer. Beslut: att återkomma i frågan. 
 
2018-12-18 FL 
§4 Återkoppling frågan om samkönade relationer. 
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- Anders rapporterar från kontakter han haft med medlemmar i församlingen rörande denna fråga. 
Anders återkommer efter planerade samtal. 
- Anders frågar om det är ok att han i dess samtal tar hjälp av Jonatan Arenius utifrån att han har 
varit med i samtal runt denna fråga tidigare i sin roll som ordförande i församlingen. FL bifaller 
Anders förfrågan. 
- Johan rapporterar från möte med företrädare för EFK runt denna fråga. EFK vill sondera vilka samtal 
som förekommer ute i församlingarna. Frågan har även diskuterats i närtid i undervisningsrådet om 
hur vi kan jobba med denna fråga framöver. 
 
2019-02-11 
Niclas Öjebrandt, Björn Cedersjö och Jonatan Arenius har lunchmöte och pratar om insatser för en 
HBTQ-vänlig församlingsmiljö: gemenskap för målgruppen, stöd och info, fortbildning, dialog med 
samfund och kyrkor, formella processer i imk. Samlingen följs av flera luncher med liknande innehåll. 
 
2019-02-20 
Jonatan, Björn och Niclas mailar (med församlingsledningens vetskap) EFK med förslag om 
seminarium i representantskapsmöte och ev motion. I brevet berättas om processen i Imk. 
 
2019-02-26 FL 
§9 Samkönade relationer.  
Niclas Öjebrandt hade skickat ett underlag till FL med avseende på processen och samtalet om 
samkönade relationer (se bilaga 2). På vilket sätt behöver det jobbas med frågor kopplade till detta 
ämne innan det är dags att ta upp frågan som en del av arbetet med församlingsordningen? 
Annelie rapporterade från ett möte med en grupp som är engagerade i denna fråga, ett möte med 
ett gott samtal. Anders har fört samtal med Malin Hussmo om hur jobba vidare med denna fråga. 
Gällande dokumentet från Niclas lyftes bl a frågan om det är HBTQ, där framförallt Q står för något 
mer än samkönade relationer, som vi ska samtala kring eller samkönade relationer. Johan lyfter 
vikten att kommunicera runt denna fråga, utifrån Niclas dokument, varsamt och klokt för att undvika 
onödiga spänningar för att kunna inkludera många i samtalet. De samtalspunkter som lyfts i 
dokumentet uppfattades generellt som bra och viktiga. Påtalades vikten av att på ett klokt sätt 
förbereda samtalet kring denna fråga i församlingen framöver. Lyftes vikten av att föra ett samtal 
med flera grupper i församlingen liksom att inte glömma bort andra viktiga frågor. Frågan diskuteras 
återigen den 26/3. 
 
2019-03-22  
EFK ordnar samtalsdag med Debra Hirsch. 
 
2019-04-09 FL 
§7 Samkönade relationer. 
Med utgångspunkt från det dokument Niclas Öjebrandt skickat till FL 190226 fördes en diskussion. 
Påtalades vikten av att förbereda denna fråga inför framtida samtal och beslut liksom vara öppna i 
kommande anställningsprocesser. Uppmanas att be för denna fråga för att bevara förståelse och 
kärlek i församlingen. 
Beslutades att Markus och Johan får i uppdrag att inför FL om sex veckor (190521) förbereda ett 
förslag till svar till Niclas och nätverket bakom dokumentet. 
 
2019-04-11 
Niclas och Björn möter EFKs ledning (Linalie Newman och Fredrik Wenell). EFK säger sig vilja ordna 
mötesplatser för samtal kring frågorna. 
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2019-06-02  FM 
§8 Övriga frågor – anmäld fråga kring samkönade relationer 
Anders Svahn föredrar. Per Bonerfält har i förväg anmält frågan om samkönade relationer. 
Bakgrunden är tidigare församlings beslut 2017 kring församlingens öppna förhållningssätt som 
bejakar att vi inom församlingen kan ha olika synsätt. Beslut har även tagits om att frågan ska 
bearbetas ytterligare i samband med att församlingsordningen revideras 2020. Per vill nu väcka 
frågan igen för att han menar att det finns risk att det viktiga samtalet har tystnat och han ser värdet 
i att det finns grupper som samtalar och bearbetar frågan vidare. Efter att Anders föredragit 
församlingsledningens förslag till beslut lämnades tillfälle för frågor och diskussion. 
 
Olika synpunkter framfördes: 
- Viktigt med fortsatta diskussioner där revideringen 2020 blir mer av en slutdestination istället för en 
process att vänta på som då ska börja. 
- Ett beslut behövs som inte gör detta till en marginaliserad och undanskymd fråga.  Frågan är viktig 
för det handlar om människor som berörs här och nu. 
- Beslutet som församlingen tog handlar om att vi tycker olika och att vi accepterar att vi tycker olika. 
Vad är problemet nu? 
- Problemet handlar om att frågan är så angelägen, att det finns de i vår närhet som far illa, att det 
finns otydligheter kring församlingens förhållningssätt utifrån det beslut som tagits. 
- Kanske var det ett misstag att vi efter beslutet sköt upp frågan för vidare beredning till dess att 
revidering av församlingsordningen ska genomföras 2020. 
- Viktigt att även vi inom församlingen folkbildas i dessa frågor och det är viktigt med gemensamma 
samtal. 
- Information bör ges till nyanställda och nya medlemmar i församlingen om att det i vår församling 
ges utrymme för olika synpunkter i frågan om samkönade relationer. 
- Beslut bör tas som delegerar till en grupp att driva denna fråga vidare, en delegation som gör att 
inte allt arbete hamnar på församlingsledningen. 
- Några personer lyfte att de känner en otålighet kring att komma vidare till samtalet om förändrad 
praktik. 
- Vi är inte bejakande fullt ut så länge vi inte har ett beslut om att välsignelse kan ske av 
församlingen. Det är viktigt att vi kan komma till ett sådant beslut genom en bra process. 
- Kan vi redan nu börja använda ett mer inkluderande språk, t.ex. i inbjudan till nattvarden? Alla är 
välkomna, oavsett sexuell läggning.  
- Information framkom att det finns en grupp startad av Björn Cedersjö, Niclas Öjebrandt och Jonatan 
Arenius som på olika sätt vill verka för fortsatt dialog kring frågan om samkönade relationer. Men 
detta är inte en grupp tillsatt av församlingsledningen. 
 
Johan Arenius ger löpande svar och kommentarer på diskussionen: Församlingens bearbetning bör 
ske i dialog med församlingsrörelsen (EFK). Det är viktigt att frågan bearbetas på ett inkluderande 
sätt så att både den som är färdig med en klassisk syn, med en bejakande syn eller befinner sig i 
process känner sig inkluderad. Johan redogjorde även för att församlingens beslut från sensommaren 
2017 belyses i samtal med nya medlemmar som en komplettering till genomgången av 
församlingsordningen. Han menar även att om delegation ska ges till en speciell grupp behöver ett 
sådant förslag beredas i förväg av församlingsledningen. 
 
Beslutsförslaget diskuterades igen vilket ledde fram till ett par förändringar. 
Församlingen beslutar: 
- Att notera att det finns flera i församlingen som vill engagera sig för att jobba vidare med frågorna 
kring samkönade relationer och att det redan finns en grupp inom församlingen som arbetar med 
frågan (utifrån en bejakande hållning och en önskan om en bejakande praktik). 
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- Att vi har en önskan att gruppen görs öppen (genom bl. a. annonsering) så att den i församlingen 
som vill engagera sig i gruppen får möjlighet att vara med och hålla samtalet levande. 
- Att ge FL i uppdrag att löpande föra samtal med denna grupp. 
-Att vi uppmuntrar också andra att på olika sätt fortsätta samtalen, gärna i öppna grupper, som en 
förberedelse inför bearbetningen hösten 2020. 
- Att församlingsledningen återrapporterar första församlingsmötet hösten 2019 hur man avser 
arbete med denna fråga. 
 
2019-06-04 och 2019-06-21 
Björn Cedersjö publicerar två artiklar i Dagen där han berättar om att han tänkt om och vill bejaka 
samkönade relationer. 
 
2019 juli  
Lugnetkyrkan i Falun får problem med att kommunen reagerar på deras syn på samkönade 
relationer. Hotar att inte längre hyra lokaler i kyrkan. 
 
2019 hösten 
EFKs medarbetarförbund erbjuder fortbildningscirklar kring boken ”Bekänna färg” 
 
2019-09-03 FL 
§7 Johan presenterar ett utkast till arbetet med frågan om samkönade relationer fram till 
bearbetningen av församlingsordningen. Positiv respons från FL. FL diskuterar frågan i nästa möte för 
att kunna presentera ett förslag till församlingsmötet 6 oktober. 
 
2019-10-01 FL 
§4 FLs rapport inför församlingsmötet 13 oktober 
FL diskuterade Johans förslag som han skickade ut inför ett tidigare möte. Bland annat lyftes 
- Vikten av att i något eller några forum lyfta in frågan om samkönade relationer och in i den större 
frågan om sexualetik. 
- Informera om den grupp som idag träffas för att samtala om samkönade relationer samt 
uppmuntra att i flera sammanhang diskutera denna fråga från olika utgångspunkter. 
- I enlighet med dokumentet börja arbeta systematiskt med frågan under 2020. 
Beslutades att Johan renskriver dokumentet och förbereder en presentation i församlingsmötet den 
13/10 samt skickar ut den till FL senast 10/10 med möjlighet att respondera till Johan inför 
församlingsmötet. 
 
2019-10-13 FM 
§5 Johan Arenius återrapporterar utifrån det uppdrag församlingsledningen fick i församlingsmötet i 
juni 2019. Bakgrunden är beslutet som togs i september 2017 där vi i församlingen bejakar olika 
synsätt kring samkönade relationer och 2020 kommer församlingsordningen att revideras. Hur 
hanterar vi frågan däremellan? Vi följer upp genom att på olika sätt fokusera på följande:  
- Samtal och undervisning kring äktenskap och sexualetik. T.ex. genom fortbildning för personalen 
men även att frågan tas upp för hela församlingen (t.ex. tisdagssamlingarna Djupare). Viktigt att vi 
inte är tysta i frågan utan att vi lär oss att prata om den och att ta upp den i olika sammanhang. 
- Säkerställa att vi förhåller oss till de två olika synsätten. 
- Ha dialog med samfundsledningen och teologiska högskolan (Johan Arenius ansvarar). 
- Ta vara på olika initiativ från spontana grupper. 
Frågor: Vad menar vi med två olika synsätt? Diskussion kring äktenskapet, bara västerländskt 
perspektiv eller globalt? 
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Svar: Två olika synsätt, att det finns bibliskt stöd för eller mot samkönade relationer. När det gäller 
äktenskapet handlar det mer om hur vi innehållsmässigt relaterar till de unga och vilken typ av 
undervisning vi ger till dem. 
 
2019-11-11 öppen samling 
Niclas och Björn erbjuder på FLs uppdrag en samling för dem som vill fördjupa sin syn på skälen för 
bejakande hållning. 
 
2019-12-05 
Linalie Newman och Richard Hultmar möter på deras initiativ Jonatan, Björn och Niclas för samtal om 
möjligheten att lägga motion till EFKs kongress om tillsättande av en arbetsgrupp kring samkönade 
relationer. I mötet åtar sig Linalie att tillfråga Stefan Swärd om att skriva en gemensam motion med 
Jonatan, Niclas och Björn. 
 
2020-01-27 öppet möte 
Martin Klaar berättar sin historia 
 
2020-01-28 
Jonatan, Niclas, Björn och Stefan Swärd sänder gemensam motion till EFKs kongress om att tillsätta 
en arbetsgrupp. Rubriken är: Hur för vi vidare samtalet om samkönade relationer inom samfundet 
och blir en välkomnande och lärjungaformande gemenskap för alla? 
 
2020-02 
EFK publicerar samtalsmaterialet Låt oss prata om Samkönade relationer. 
 
2020-02-04 FL 
8. Samkönade relationer. 
Samtalet mellan Per Bonerfält och Martin Klaar måndagen den 27/1 uppfattades av de från FL som 
var där som ett positivt möte med många närvarande från församlingen och från annat håll. 
 
2020-04-28 FL 
8. Höstens process kring samkönade  
Som underlag har Johan skickat ut ett dokument som ger bakgrunden till den process som vi haft i 
församlingen, vilka beslut som tagits samt förslag på innehåll och process för höstens fortsatta 
bearbetning. FL uppskattar dokumentet och ser att det kan utvecklas vidare för att bli ett underlag 
som FL skickar vidare till församlingen. Förslaget är att det under hösten blir en process där följande 
frågor bearbetas av församlingen: 
Samtal om trohet, löften, offentlighet, samhällsbygge, institution. Syfte att uppgradera och 
värdesätta äktenskapet. Alltså ett brett och inkluderande anslag. 
Vill församlingen genom vigsel ge samkönade par samma gåva i ett offentligt ingånget, och av Gud 
välsignat, äktenskap som vi idag ger heterosexuella par? 
Tillsammans med drygt 300 andra församlingar i Sverige samverkar vi inom EFK. Genom EFK och 
genom direkta kontakter har vi en mängd internationella relationer. Hur ska vi förhålla oss till dessa 
vänner, i Sverige och världen, i vår bearbetning av äktenskapet? 
Reaktioner och synpunkter från FL: 
I samtal om äktenskap kan finnas en risk att vara exkluderande då en vanlig teologisk tolkning är att 
äktenskap endast gäller man och kvinna (EFK:s utgångspunkt). Vikten av att vi är drivna av en 
teologisk utgångspunkt men det behöver inte vara en motsättning mot ett rättighetsperspektiv. Kan 
vi ta mer intryck av och använda oss av andra församlingars och samfunds bearbetade teologier? I 
vår församling kan det finnas stor skillnad mellan generationer kring vilka frågor och förkunskaper vi 
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har. Vore de bra med generationsriktade samlingar? Det finns många nya i församlingen som inte 
varit med i samtalen tidigare. Viktigt att se över processen och antal samlingar i höst så tillräckligt 
utrymme ges för samtal och diskussion. Det hade varit värdefullt att ha en samtalskväll i 
församlingen i nära anslutning till kvällen då Martin Klaar delade sina erfarenheter. Behöver inte vara 
för sent att följa upp det. Hur vi kan driva frågan i höst relaterar även till om vi kan träffas som vanligt 
eller inte. Vi planerar för att vi kan träffas som vanligt men får anpassa oss utifrån rådande situation. 
Oberoende vilket beslut vi kommer fram till gällande vigsel av samkönade så behöver vi samtala om 
hur vi utifrån beslutet som tas är en inkluderande gemenskap. 
Beslut:  
Johan fortsätter att bearbeta underlaget till kommande FL och tar med synpunkter som framkom i 
mötet. Jonas, Anna och Anders M anmäler intresse av att utgöra en grupp som tillsammans med 
Johan bereder frågan och dokumentet ytterligare. Speciellt viktigt är att se över processen, antal 
möten och upplägg, inför i höst. 
 
2020-05-26 FL 
5. Samkönade relationer  
Johan rapporter från arbetsgruppen (Johan, Anders, Anna och Jonas) som sedan senaste FL träffats 
två gånger. Ett underlag har skickats ut före mötet som beskriver förslag om process och innehåll för 
hösten att bearbeta frågan om äktenskapet. 
Synpunkter från undervisningsgruppen: Förtydliga att äktenskapet som Guds gåva. Den praktiska 
kvällen, eventuellt dela upp i två steg så att så många som möjligt kan vara med. Synpunkter FL: 
kommer frågan om externa relationer in för sent i processen? Eventuellt lägga detta tillfälle före den 
praktiska samlingen. Huvuddrag för mål och innehåll i processen presenterat i underlaget: 
Målet för processen:  
Processen är del av församlingens genomgång av församlingsordningen. Vi vill att höstens samtal och 
beslut ska uppgradera och värdesätta äktenskapet på ett brett och inkluderande sätt. Det handlar 
om öppna och ärliga samtal om trohet, löften utifrån att vi tror på äktenskapet som en Guds gåva 
som vi som församling vill vara med och ge och förvalta. Med fokus på det samtalet kommer 
processen och samtalet om samkönade relationer in som en naturlig del. Dels utifrån de samtal och 
beslut som redan genom en deltagande process genomförts i församlingen. Men även utifrån att vi 
nu vill ta frågan vidare. Vill vi att den gåva vi vill erbjuda som handlar om äktenskap även ska 
inkludera samkönade relationer? Målet är att processen ska genomföras på ett inkluderande sätt där 
så många som möjligt i församlingen känner sig delaktiga. Vi vill nå fram till ett beslut som 
omfamnas, respekteras eller accepteras av så många som möjligt. Beslutet ska bottna i vår tro och 
teologi. Vi vill gåi takt med våra externa relationer på ett respektfullt sätt, de innefattar t.ex. vårt 
samfund EFK, internationella relationer och andra församlingar. Ytterligare ett syfte med processen 
är att frågor relaterade till äktenskapet och varaktiga relationer ska fördjupas och bearbetas vidare i 
olika sammanhang. Parallellt under hösten eller kommande vår. 
Processplan:  
•  6 september – församlingsmöte. Introducera processen och bakgrunden. Fokus på äktenskapet. 
Tydliga med vilka möjliga beslut vi ser. 
•  Församlingsdagen 26 september. Presentera hela processen och fokusera på materialet kring 
äktenskap där vi kör lite bikupor efter innehållsmässig presentation. Som tillägg ge utrymme för c:a 
tre personliga berättelser med fokus på öppenhet och ärlighet.  
•  Församlingsmöte i oktober – teologi för en klassisk syn och för en möjlighet att viga. Inför det 
samtalet behöver FL inklusive pastorsteamet möta den person som får ansvar att föredra. Målet är 
att det beslut vi tar har ett tydligt avstamp i vår tro och teologi. 
•  Oktober – en tisdagskväll med Richard Hultmar och André Jacobsson. Samtal kring olika 
förhållningssätt i församlingens liv. 
•  Församlingsmötet november – samtal om relationerna till rörelse, internationellt mm. FL leder 
samtalet kring kopplingen till rörelsen och varför den är viktig. Samlingen kan även innehålla  
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•  Församlingsmöte i december – omröstning  
Beslut  
FL ställer sig bakom processplanen samt formulerat mål för processen. En träff med personalen 
skjuter vi upp till efter sommaren. Johan reviderar underlaget utifrån dagens samtal. 
 
2020-06-09 FL 
5. Övriga frågor  
Anna lyfter frågan om att prata om person som lever i en samkönad relation att ha med i samtalet 
under hösten. Anna har ett namn som hon gärna vill att FL ber över. Även viktigt att se hur relationer 
hanterats tidigare i vår församling för att lära oss inför framtiden.  
 
2020-08-18 FL 
8. Samtal om äktenskap och samkönade relationer  
Johan lyfte att höstens bearbetning av vigsel av samkönade inte kan genomföras riktigt såsom vi 
planerat på grund av pågående pandemi. Många samtal kommer gå att genomföra men vi kommer 
inte kunna ha samlingar där alla som vill vara med kommer ha möjlighet att vara det. Johan 
påpekade att det medför att det kan bli nödvändigt att skjuta på själva beslutet, dock inte på de 
samtal som går att genomföra i höst. Processen kan på grund av detta tvingas ta lite längre tid. 
Samtal om vad vi har för ingång i samtalet under hösten. Gruppen (Johan, Jonas, Anna, Anders M) 
ska träffas för att ytterligare utmejsla programmet. 
 
2020-09-06 
EFKs kongress bifaller motionen. 
 
2020-09-06 FM 
§10 Bearbetning av äktenskapet  
Johan informerade om höstens bearbetning av äktenskapet inför revideringen av 
församlingsordning. För ytterligare information, se bifogad dokumentation. 
Bearbetning av äktenskapet  
Fyra församlingsmöten under hösten.  
6 september–församlingsmöte. Introducera processen. På hemsidan finns en text som beskriver 
processen 2014-2017  
Församlingsdagen 26 september. Presentera hela processen och fokusera på materialet kring 
äktenskap.  
Församlingsmöte i oktober – teologi för en klassisk syn och för en möjlighet att viga.  
Oktober–en tisdagskväll med Richard Hultmar och André Jacobsson. 
Församlingsmötet november – relationerna till rörelse, internationellt mm.  
Församlingsmöte i december  
Församlingsmötet beslutade att lägga informationen till handlingarna.  
 
2020-09-15 FL 
3. Tema i höst om äktenskapet  
Inför processen i höst då vi i församlingen ska fokusera på samtal kring äktenskapet ska ett underlag 
delas ut till församlingen. Ett utkast framtaget av Johan diskuterades. Rikard tar med våra synpunkter 
till Johan och tillsammans med Johan slutför han underlaget. Även undervisningsrådet ska 
konsulteras och FL får sen del av ett slutligt förslag. Det är önskvärt att underlaget kan vara klart och 
delas ut i samband med församlingsdagen. Innehållsmässigt är stora delar av texten bra men texten 
behöver struktureras upp och bantas ner en del. Bra med en tydlig inledning som gärna får inledas 
med det som nu står i paragraf fyra om att FL ser behov av ett generellt samtal om äktenskapet, men 
det som nu står i första paragrafen ett bör också vara med i en inledning där beslutsfrågan kring 
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samkönad vigsel kommer upp. Något som kan tydliggöras/läggas till är frågan om hur äktenskapet 
finns till inom ramen for det övergripande syftet med församlingens gemenskap där det är centralt 
med inkludering och värdesättande oavsett om man t.ex. är gift eller inte. Diskussionsfrågorna är 
viktiga och behöver ses over. Viktigt att det finns frågor som relaterar till olika delar av texten där 
även fråga kring teologisk syn och utgångspunkt tas med. Frågorna kan även vara riktade till olika 
målgrupper, t.ex. både ungdomar och äldre. 
Vi diskuterade även innehåll och upplägg av presentationen på församlingsdagen. FL ser det som 
viktigt att vi i god tid innan får del av vilket ansvar vi som FL förväntas ta (gäller även generellt för 
hela dagen). Innehållet i presentationen kan innehålla beskrivning av processen, en presentation av 
delar av underlaget, hur vi relaterar till behov av själavård samt presentation av samtalsfrågor. Johan 
ansvarar men kan kompletteras med andra röster t.ex. gällande själavården samt presentation av 
frågorna. Framkom även synpunkt om att det är viktigt att det kommer ut mer information om 
församlingsdagen så att fler anmäler sig. FL tyckte även att även ungdomssamlingen på Stenboda 
kunde inkluderas i att diskutera frågan kring äktenskapet. 
Det finns behov av att vi i FL tillsammans med alla anställda samtalar mer om frågorna relaterat till 
vår syn på varaktiga relationer och äktenskap utifrån vilken syn vi vill att församlingen ska stå för. 
Förslag framfördes att boka tid för en sådan samtalsträff.  
Beslut: FL tillsammans med alla anställda träffas gemensamt för ett samtal om varaktiga relationer 
och äktenskap på kommande FL-möte den 29/9. Vi träffas då på Jakobssons möbler.  
 
2020-09-26 församlingsdag 
Presentation av ett längre samtalsunderlag om äktenskapets teologi för studium och samtal under 
hösten: 
§ 10 Bearbetning av äktenskapet  
Johan informerade om höstens bearbetning av äktenskapet inför revideringen av 
församlingsordning. För ytterligare information, se bifogad dokumentation. 
Församlingsmötet beslutade att lägga informationen till handlingarna. 
 
2020-10-04 FM 
7. Äktenskapsteologi  
Del i församlingens bearbetning av församlingsordningen. Kvällens samtal handlar om äktenskap i 
allmänhet och samkönade relationer i synnerhet. Dokumentationen från tidigare samtal finns på 
hemsidan, tillsammans med lästips på temat. Se information i bilder 11-15. 
Johan Arenius och Rikard Edefors redogör för två teologiska spår i frågan, en syn som värnar klassisk 
teologisk syn på äktenskapet, och en syn som möjliggör äktenskap mellan samkönade par. Den 
klassiska synen presenteras i bilderna 16-24. Presentationen av den syn som möjliggör samkönat 
äktenskap presenteras på bilderna 25-38. 
Två frågor kom in via SMS, från medlemmar som deltog via youtube-sändningen: 
Tid för samtal i mindre grupper utifrån frågorna på bild 40. Några grupper berättar vad de pratat om. 
En grupp anförde att de ser att ett bra argument för den klassiska synen är att ”det är sådet står”, 
och ett bra argument för bejakande synen är att ”den nuvarande modellen bär inte god frukt”. En 
grupp lyfter att de främst pratat om varför de tilltalas av äktenskap som samlevnadsform. Ytterligare 
en grupp lyfter fram att ett av de främsta argumenten för en bejakande syn är att alla människor ska 
känna sig inkluderade. 
 
2020-10-20 FM 
Samtal med Richard Hultmar och André Jacobsson om olika tillämpning i lokala församlingar. 
 
2020-10-27 FL 
Föreståndarens punkt  
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Processen kring äktenskap och samkönade relationer går vidare som planerat. Samtalet den 20 
oktober gick bra, då Richard Hultmar och André Jacobsson delade om olika tillämpningar utifrån en 
lokal församling. En del som inte vill ge sig till känna eller uttala sig på våra gemensamma möten hör 
av sig till Johan för att prata om frågan. Man kan uppleva att vi redan har landat i vilket beslut som 
ska tas. Detta ser FL som ett bekymmer som behöver adresseras. Viktigt att olika synpunkter och 
ståndpunkter får utrymme och att det upplevs som ok att utrycka dem, såatt en upplevd minoritet 
inte blir tyst. 
Johan informerar om att man i undervisningsrådet samtalat om ordning för hur beslut ska tas för 
revidering av församlingsordningen. En möjlighet är att lyfta ut och skjuta fram den delen som gäller 
äktenskap. En diskussion fördes kring hur länge vi ska dra på processen med att ta ett 
församlingsbeslut kring äktenskapet. Ska följa ursprunglig plan eller ändra den? Förslag framfördes 
om att vänta med beslut i december (vilket var ursprunglig plan) men istället presentera tydliga 
beslutsförslag. 
Beslut: Att ändra processplanen och skjuta fram beslut gällande äktenskap men att ändå på 
församlingsmötet i december presentera tydliga beslutsförslag.  
 
2020-11-01 FM 
§ 7 Äktenskapsbearbetning  
Rikard Edefors ledde ett samtal om församlingens bearbetning av äktenskapet. Fokus i samtalet var 
samkönade relationer i ett rörelseperspektiv. Deltagare i samtalet var församlingsmedlemmarna 
Markus Sand, ledare för Sverigeprogrammet inom EFK och Daniel Råsberg, missionsideolog inom 
EFK. 
Samtalet spelades in och finns tillgängligt för församlingens medlemmar på församlingens hemsida. 
 
2020-11-10 FL 
5. Processen kring samkönade 
Johan presenterade ett uppdaterat förslag för processen vilket bland innefattar möjligheten till ett 
provval samt remisstid efter församlingsmötet i december. Syfte och värde med ett provval 
diskuterades. Kan vara ett sätt att ytterligare ge utrymme för förankring samt beslutsberedskap. 
Synpunkter framfördes om vikten av att tydliggöra och uppmuntra ytterligare samtal i grupper 
utifrån det material som nu finns på den interna hemsidan. Hur kan vi sänka tröskeln för att man 
hittar dit? Om ett provval sker på årsmötet vore det bra om beslutet sen tas på nästkommande 
församlingsmöte. I underlag för provval som går till församlingen kan det vara viktigt att ha med 
slutsatser kring hur vi hanterar de externa relationerna i den händelse att församlingen bejakar vigsel 
av samkönade. 
Beslut: Tydligt beslutsförslag presenteras på kommande församlingsmöte samt en tydligt 
processplan. På nästa FL tar vi beslut om hur processen ska ut och hur beslutsförslag ska formuleras. 
Underlag för detta skickas ut i förväg till FL. 
 
2020-11-24 FL 
6. Processen kring samkönade och församlingsordning  
Johan presenterade förslag för beslutsprocess. Han delger även en del kring de synpunkter som 
kommer till honom kring processen. Det är viktigt att vi speciellt under dessa Coronatider är 
uppmärksamma på att processen genomförs på ett bra sätt. Förslaget och inkomna synpunkter 
diskuterades.  
Förslag på processplan:  
6 dec – Församlingsmöte. FL presenterar version 1 vilket är ett utkast på hela församlingsordningen 
där det framgår hur en text om äktenskapet kan formuleras om vi väljer att förändra. Eventuellt till 
detta addera ett förslag på beslutsformulering kring äktenskapet.  
6 dec till 31 januari – remisstid. En möjlighet ges att ge respons och synpunkter 
påförsamlingsordningen samt kring beslut om vigsel eller inte för samkönade relationer.  
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1 till 12 feb – sammanställning av synpunkter och jobba in dessa i version 2 av församlingsordningen.  
16 feb – FL beslutar om det underlag som ska presenteras för årsmötet.  
14 mars – årsmöte. En provomröstning genomförs kring frågan om vigsel.  
Provomröstningen kan ge människor möjlighet att ”komma ikapp” innan det är dags för formellt 
beslut.  
Nästkommande församlingsmöte. Beslut om ny församlingsordning och beslut om äktenskapet. 
Beslut:  
FL godkände ovanstående förslag för processen. Johan ansvarar för presentation och inramning av 
presentationen på församlingsmötet den 6 december (han kan inkludera andra i presentationen). 
Viktigt att återknyta till det bredare samtalet om äktenskapet som vi initierade i september och till 
det material som ligger på hemsidan. Uppmuntra att använda remisstiden till fördjupad diskussion i 
olika grupper. 
 
2020-12-06 FM 
Församlingsledningen presenterar ett förslag till revideringar av församlingsordningen och inbjuder 
medlemmar att ge kommentarer och synpunkter senast 2021-01-31. 
 
2020-12-08 FL 
6. Processen kring samkönade och församlingsordning  
Johan rapporterar om samtal som han for med 15-gruppen (15 stora församlingar inom EFK) kring 
vår församlings diskussion och process kring samkönade. De är positiva till att Johan tagit det 
initiativet. Imorgon (2020-12-09) kommer de ha ett digitalt möte som Johan senare ska 
återrapportera om. Johan har även fört samtal med EFK på central nivå samt med ALT. Han hade 
önskat mer respons och hjälp i processen från både EFK och ALT. 
Beslutsgången antagen på senaste FL ligger fast. Viktigt att påminna församlingen om remisstiden for 
församlingsordningen och äktenskapfrågan. Frågan kvarstår kring hur beslutsförslag och 
inledningstext ska utformas. Förslag ska vara klart for FL att besluta om den 16 februari. Frågan är 
hur vi i vårt beslut ska förhålla oss till EFK. Ett förslag är att vi i beslutet föreslår att be EFK välsigna 
(respektera) oss i vårt val och att i förväg ställa en konkret fråga till EFK om hur de skulle ställa sig till 
ett förändrat förhållningssätt till äktenskapet, om Immanuelskyrkan fattar ett sådant beslut.  
Frågan diskuterades kring om tvåolika alternativ ska presenteras och om FL inte tydligt går fram med 
ett förslag som man ställer sig bakom. Oliks synpunkter framfördes. Viktigt att beakta respekten av 
att vi tycker olika vilket kan gälla både i församlingen och i FL.  
FL ser att det större behovet om att få till ett samtal om äktenskapet kvarstår, den ambition vi hade 
har inte förverkligats under hösten. Viktigt att återkomma om detta samt att följa upp med hur vi 
hanterar och ger stöd till behov av själavård. Viktigt att fortsatt påminna om det material kring 
äktenskapet som vi har på hemsidan och uppmuntra till samtal i grupper.  
Beslut:  
Ovanstående diskussion tas med i de underlag som kommande FL-möte ska besluta om. Johan 
beaktar ovanstående förslag om att rikta en direkt fråga till EFK. 
Johan får i uppdrag att i kommunikation med församlingen påminna om remisstiden samt hänvisa till 
det material kring äktenskapet som vi har på hemsidan.  
 
2020-12-09 
Johan Arenius möter gruppen av pastorer i större EFK-församlingar och berättar om imk process. 
 
2021-01-12 FL 
4. Uppföljning externt samtal om samkönade relationer  
Johan hade i början av december ett digitalt möte med representanter från EFK:s ledning samt de 15 
största församlingarna inom samfundet. FL fick en bra rapport från det motet genom mejl från Johan 
daterat den 10 december 2020. De som deltog på mötet var tacksamma for Johans initiativ och 
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uppskattade att bli uppdaterade kring den process som pågår i Immanuelskyrkan. Frågan lever också 
i många andra församlingarna, men i flera församlingar har den endast diskuterats på ledningsnivå. 
Representanter från mötet utryckte en viss irritation över att Immanuelkyrkan och de som lämnat in 
en motion till EFK driver på en process utan att invänta resultaten av den arbetsgrupp som EFK ska 
tillsätta i januari. I FL utrycktes synpunkten att irritationen delvis är grundad på en fel bild av vad som 
hänt och att det därför är viktigt att till EFK och församlingarna igen kommunicera bakgrund och 
innehåll i Immanuelskyrkan process. 
En diskussion fördes kring hur vi dokumenterar samtal med EFK och när det är läge att Johan har 
med sig representanter från FL i den typen av samtal. Ett förslag framfördes att vi borde 
dokumentera en sammanfattning av vår process som inkluderar sammanfattningar från de externa 
samtal som förts. 
Uppföljning: Ovanstående diskussion följs upp i kommande möte med eventuella beslut kring 
dokumentation. 
 
2021-01-26 FL 
6. Process äktenskapsfrågan  
Se diskussion från förra mötet, hur följa upp samtal med EFK samt dokumentation. 
* Brev från Daniel Råsberg redovisades och diskuterades. Beslöts att Johan tar kontakt med Linalie 
Newman för ett möte mellan ledningen för EFK och FL runt denna fråga och processandet av den i 
församlingen vs rörelsen. 
* Behöver vi prata mer i församlingen och FL? Viktigt att förtydliga att vi har en dialog med EFK. 
Dokumentera vad vi har gjort och ha med en konsekvensanalys vilket gavs i uppdrag till 
processgruppen (Anna, Jonas (sammankallande) och Johan) för denna fråga och den gruppen gör det 
i dialog med Daniel Råsberg. 
 
2021-02-06 FM 
I församlingsmötet presenteras de synpunkter som lämnats in på förslaget till reviderad 
församlingsordning. Inga beslut fattas. 
 
2021-02-09 FL 
Besök av Linalie Newman  
Anders inleder och hälsar Linalie välkommen. Syftet är att samtala om vår process om samkönade 
äktenskap, om EFK syn på den, EFK:s process med en arbetsgrupp samt kring våra fortsatta 
relationer. Anders betonar att vi som FL vill vara med i dialogen med EFK även genom ett formellt 
samtal som komplement till informella samtal som Johan haft. 
Linalie tackar för välkomnandet. Hon uppmuntrar FL i det viktiga arbete vi står i, att orka leda 
församling och hålla viktiga processer igång även i dessa svåra tider. Hon berättar vidare om 
processen kring samkönade relationer i rörelsen. Påförsamlingsnivå ser det mycket olika ut, där 
samtal har pågått i vissa församlingar men där samtal inte har kommit igång i andra. Viktigt att förstå 
att rörelsen kommit olika långt i hur man hanterar frågan. På central nivå vill EFK betjäna 
församlingarna i denna fråga. Det har man gjort på olika sätt. Till exempel hölls möten i olika 
församlingar under 2015 med medverkan av bland annat Tellbe, Hallenius och Newman. Samtal har 
förts på Torpkonferensen och ett samtalsmaterial har tagit fram som använts av olika församlingar. 
Man följer också vad som händer i det internationella arbetet och där ser det mycket olika ut bland 
partnerorganisationer, om man överhuvudtaget kan ta upp dessa frågor eller inte.  
Vad som är på gång nu är att utifrån den motion som antogs på den senaste kongressen tillsätta en 
arbetsgrupp. Det kommer att bli en grupp på 20 personer varav 15 är klara. En representativ grupp 
för rörelsen och olika perspektiv. Hur arbetsgruppen kommer att lägga upp sitt arbete är inte 
fastställt utan ska förankras i gruppen. Målet med gruppen är att belysa olika möjliga vägar framåt 
utifrån EFK:s grund. Nästa år på kongressen ges en rapport från gruppen, med beslutsförslag eller 
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som delrapport. Målet är att gruppens arbete ska leda fram till en rapport med förslag utifrån vilken 
rörelsen kan fatta beslut i frågan. 
Linalie ser positivt på relation till IMK och på det sätt som Johan informerat och samtalat med EFK. 
Även generellt uppskattar de IMK:s röst och roll i rörelsen. Det kan nu bli en knepig situation då IMK 
kommit längre i frågan kring samkönade relationer i jämförelse med EFK, att gå i otakt kan skapa 
förvirring. Linalie menar att det är sorgligt om IMK går sin egen väg. Den centrala arbetsgruppens 
fokus får inte ligga på för eller emot IMK:s vägval.  
Utifrån Linalies inledning fördes ett samtal. Synpunkter framfördes kring vikten av att vi har en 
gemensam syn på vad som hänt och att EFK uppskattar att IMK:s process bottnar i beslut tagna före 
kongressens beslut om att tillsätta en arbetsgrupp. Det fördes även fram synpunkter på att EFK 
kunde varit mer aktiva tidigare då IMK:s beslut från 2017 sedan länge varit känt. Linalie menar att det 
ändå är viktigt att vi förhåller oss till vad som nu händer i rörelsen genom den tillsatta 
arbetsgruppen. Synpunkter framfördes kring hur IMK formulerar sitt beslutsförslag och att det är 
viktigt att ta med något om hur vi relaterar till EFK:s process. Ett förslag som diskuterades var att EFK 
skriver ett brev till IMK som ger uppskattning till IMK:s process men där man uttrycker en önskan om 
att IMK involverar sig och tar hänsyn till EFK centrala process. Linalie tar upp denna fråga med 
Ingemar (som tillsammans med Linalie är missionsdirektor på EFK) och återkommer sedan till oss om 
detta. 
Summering: Bra samtal som är viktigt för processen framåt. Vi tar med diskussionen ovan när 
beslutsförslag till församlingen formuleras. 
 
Församlingsmöte och beslutsförslag i äktenskapsfrågan: 
En diskussion fördes kring hur vi formulerar och hanterar beslutsförslag till församlingen. Viktigt att 
till församlingen lyfta fram syftet med provomröstningen på årsmötet. Olika synpunkter diskuterades 
kring om och när FL tydligt ställer sig bakom ett förslag eller inte. Beslutsförslaget bör innehålla en 
skrivning om hur vi förhåller oss till EFK:s process.  
Beslut: Ett beslutsförslag presenteras inte på församlingsmötet på söndag. Vi inväntar hela 
beslutsförslag med brödtext och tar beslut om detta i nästkommande FL. Johan ansvarar för att i god 
tid innan mötet skicka ut ett beslutsunderlag. 
 
2021-02-14 FM  
Anders Svahn redogör för de remissvar som kommit på församlingsordningen. Remisstiden gick ut 31 
januari och sju remissvar har inkommit. Av dem handlar tre om språkliga och innehållsliga 
kommentarer och förslag till församlingsordningen, tre om äktenskapsfrågan och relationerna till EFK 
och internationella partners samt en om själva röstningsproceduren. Han betonar att 
församlingsledningen tar synpunkterna på stort allvar och att det är framför allt tre frågor som FL 
diskuterar  
Hur säkerställer vi demokratin?  
Hur relaterar vår process till EFK?  
Hur påverkar pandemin vår fortsatta process och beslut? 
Församlingsledningens mål är att besluta om den nya församlingsordningen innan sommaren.  
Ett gruppsamtal följer om den föreslagna äktenskapssynen kring frågan ”Vilka skäl kan finnas for att 
relatera vår process till EFK?”. Grupperna återsamlades och en gemensam diskussion följde där alla 
fick möjlighet att ge synpunkter och kommentarer på frågan. I diskussionen gavs argument såväl for 
att invänta EFK:s bearbetning som att gå vidare och fatta beslut enligt vår nuvarande tidsplan.  
Anders Svahn tackar for många bra inlägg som församlingsledningen nu tar med sig i sitt fortsatta 
arbete med den nya församlingsordningen.  
 
2021-02-18 FL  
1. Jonas inleder med att dela tankar kring den fråga vi bearbetar angående äktenskapet. Det är en 
svår fråga utifrån ett ledningsperspektiv och vad som kan hända i församlingen. Jonas har frågat sig 
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hur han ska agera och vilket förhållningssätt han ska ha. Han har upplevt ett tilltal från Gud om att 
hans uppgift är att älska alla människor och inte vara orolig for att tolka Guds ord fel. Han delar en 
uppmaning om att inte vara orolig for processen, att Gud är med och har kontroll. Viktigt att lyssna 
till vad som är Guds tilltal till oss i den process vi står i och se vilken förändring vi kan vara med att 
bidra till.  
Anders tackar för det Jonas delar. Det är tryggt med ett tilltal kring att som vi som FL inte behöver 
oroa oss, att Gud är med oss.  
Johan leder i bön för mötet.  
4. Text beslutsförslag i äktenskapsfrågan  
Johan redogör for bakgrunden till den text som tagit fram som beslutsförslag. Underlaget delgavs FL 
ett par dagar innan motet. Underlaget har förberetts av en mindre arbetsgrupp bestående av 
församlingens pastorer och några församlingsmedlemmar. Det har även diskuterats i 
undervisningsrådet. Om c:a 10 dagar delas underlaget med församlingen. Detta är ett underlag for 
provomröstningen. Kan komma att ändras till det tillfälle då vi tar beslut.  
FL gick igenom hela dokument, framförde synpunkter och bearbetade. Johan noterade de förslag 
som framfördes. Viktigt att församlingen syn och värdesättande av äktenskapet framkommer, bland 
annat relaterat till den bibliska förbundssynen. Dokumentet bör låta de två olika ståndpunkterna stå 
var för sig utan att polemiseras.  
Beslut: FL ställer sig bakom underlaget utifrån de förslag på ändringar som framfördes. Johan 
ansvarar för att ta fram ett uppdaterat dokument som delas med församlingen inför provröstningen 
på årsmötet. Efter årsmötet kan det bli aktuellt med förändringar inför kommande beslut som ska 
tas.  
4. Hur bor vår process relatera till EFK och EFK:s process  
Frågan diskuterades i samband med att underlaget diskuterades under föregående punkt. 2  
Beslut: Att förslag med ja till en vidgad syn på äktenskapet följs av följande skrivning 
” ...men att vi i for att vara en trovärdig part i de samtal som nu pågår inom EFK samt for att hinna 
förankra beslutet hos våra internationella partners avvaktar till halvårsskiftet 2023 med att börja 
praktisera vigsel av samkönade par.”  
7. Beslutsförslag infor provomröstning  
En diskussion fördes kring hur provomröstningen ska hanteras. Viktigt att se den temperaturmätaren 
for att kunna avgöra om vi är redo att fatta beslut eller om ytterligare förberedelser behovs. 
Kommunikation behovs om att den är viktigt och att den blir ett viktigt underlag for FL.  
Beslut att följande text ska användas för provomröstningen:  
(1) Jag tycker att jag fått samtala, be, fundera och erbjudits tillräckligt mycket fördjupning i frågan for 
att kunna gå till beslut. 
- JA 
- NEJ  
(2) Jag vill att vi beslutar om att vidga äktenskapet så att vi kan viga även samkönade par (ALT1 ovan) 
men att vi i for att vara en trovärdig part i de samtal som nu pågår inom EFK samt for att hinna 
förankra beslutet hos våra internationella partners avvaktar till halvårsskiftet 2023 med att börja 
praktisera vigsel av samkönade par.  
- JA 
- Ja, med viss tvekan for att jag inte tycker att vårt beslut ska låsas till EFKs bearbetning 
- Ja, med viss tvekan for att jag inte är fult ut övertygad om att detta är rätt väg, men ändå den väg 
jag tror att vi bor ta.  
(3) Jag vill att vi har kvar nuvarande syn och praktik kring äktenskapet (ALT2 ovan) - JA  
- Ja, med viss tvekan  
7. Röstningsprocedurer  
En diskussion fördes kring hur proceduren for provomröstningen ska gå till.  
Beslut: Rostningen skickas in i efter årsmötet senast den 19 mars. Det sker digitalt, via mejl eller att 
man själv går till kyrkan. Johan och Edvard Wiberg uppdras att ta fram ett förslag på hur detta ska gå 
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till. For provomröstningen kräver vi inte kontroll via röstlängd. Resultatet redovisas söndag kväll den 
21 mars och läggs upp på den interna hemsidan.  
8. Hur ordnar vi gruppsamtal infor provomröstning och slutomröstning 
Beslut: Tvåsamtalssamlingar bor hållas före årsmötet, den 28 februari och 7 mars. Johan ansvarar.  
10. Hur gör vi med rekommendationer från församlingsledning  
Beslut: Underlaget for beslut infor provomröstningen ger ingen rekommendation från FL men 
redovisar vad majoriteten i FL kommer att rosta på.  
 
2021-02-28 samtalsmöjlighet 
Gruppsamtal via zoom 
 
2021-03-04 (på hemsidan) 
Församlingsledningen presenterar underlag för beslut om avsnittet äktenskap. Det innehåller en 
bakgrund, en teologisk reflektion, beskrivning av församlingens process och relation till EFK, förslag 
till alternativa formuleringar i församlingsordningen (en som håller fast vid att vigsel endast erbjuds 
till en man och en kvinna och en som talar om att vigsel erbjuds till två personer oavsett kön). 
 
2021-03-07 samtalsmöjlighet 
Gruppsamtal via zoom 
 
2021-03-09 FL  
5. FL:s rekommendation angående äktenskapsfrågan  
Var och en i FL delar sina ståndpunkter gällande hur man kommer att rösta i provvalet angående 
äktenskapsfrågan. Olika uppfattningar finns inom FL men en klar majoritet är för en förändring. Enligt 
beslut från föregående FL (2021-02-18) ger vi från FL i underlaget för beslut inför provomröstningen 
ingen röstningsrekommendation från FL men redovisar där vad majoriteten i FL kommer att rösta på. 
 
2021-03-14 FM Imk årsmöte 
17 Vigselordning  
Johan Arenius redogör för församlingens samtal över och arbete med vigselordning (bilaga 6). Han 
redogjorde for dialogen med EFK och läste upp ett brev som församlingen fått från 
missionsdirektorerna (bilaga 7). Därefter redogjorde han for provomröstningen och de olika 
svarsalternativen samt informerade om att provomröstningen pågår måndag 15-onsdag 17 mars och 
kan antingen ske digitalt eller i caféet.  
Anders Svahn inbjuder till frågor. Bland annat ställdes följande frågor och ståndpunkter:  
-  Det inkom många synpunkter när frågan diskuterades vid ett av de senare församlingsmötena, har 
det beaktats i framtagandet av förslaget på vigselordning? 
-  Viktigt att vi värnar om varandra och att det är en svår fråga och att vi respekterar våra olika 
synsätt.  
-  Bor vi inte invänta EFK:s utredning än att fatta ett beslut nu?  
-  Det finns personer i vår församling som önskar att vi nu fattar ett beslut i denna fråga, beslutet bor 
inte skjutas upp.  
-  Vi bor komma till skott, vi har bearbetat frågan så länge. Vi har haft bra samtal med EFK, de har 
även en förståelse for att vi behöver gå till beslut eftersom vi har behandlat frågan under en längre 
tid.  
-  Att fatta beslut nu och sedan invänta EFK:s beslut är bra. 
-  Det är klokt att vänta med beslutet, vi bör ha ett förtroendefullt samtal med EFK och våra 
internationella partners innan vi fattar beslutet. 
-  Om vi i vår omröstning kommer fram till att vi ska förändra vår vigselsyn, bör vi inte invänta med 
att praktisera den. 
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-  Vår bibelsyn och bibeln ger oss ett ansvar att ändra oss utifrån den verklighet vi möter. 
-  Det är en sak att respektera homosexuella och en annan sak att förändra äktenskapssynen. 
Johan Arenius informerar om att EFK:s brev läggs ut på IMK:s medlemssida. Församlingsledningen 
anser att det bör krävas kvalificerad majoritet när vi ska fatta beslut i frågan (det vill säga minst 2/3 
ska stödja ett förslag för att det ska träda i kraft). 
Anders Svahn tackar för frågor och diskussionen och att församlingsledningen kommer att ta med 
dem i det fortsätta arbetet med vår vigselsyn. Han betonar att provomröstningen är viktigt och 
uppmanar församlingsmedlemmarna att rösta. 
 
2021-03-14 
Ett brev från EFKs missionsdirektorer till Immanuelskyrkan inför beslutet läses upp i årsmötet, brevet 
läggs ut på Imk webbplats inför provomröstningen. 
 
2021-03-15---17 
En provomröstning sker med ett antal alternativ. Svaren lämnas digitalt eller genom besök i 
Immanuelskyrkans lokaler. Omröstningens resultat presenteras av församlingens föreståndare i en 
film 2021-03-19. 
 
Fråga 1  
Jag tycker att jag fått samtala, be, fundera och erbjudits tillräckligt mycket fördjupning i frågan för att 
kunna gåtill beslut. 
 [ ]JA  259 röster 
[ ]NEJ   30 röster 
Totalt antal röster fråga 1 289 röster 
 
Fråga 2  
Jag vill att vi beslutar om att vidga äktenskapet så att vi kan viga även samkönade par (ALT1 ovan) 
men att vi för att vara en trovärdig part i de samtal som nu pågår inom EFK samt för att hinna 
förankra beslutet hos våra internationella partners avvaktar till halvårsskiftet 2023 med att börja 
praktisera vigsel av samkönade par 
[ ]Ja   96 röster 
[ ] Ja, med viss tvekan för att jag inte tycker att vårt beslut ska låsas till EFKs bearbetning eller våra 
internationella partners. 95 röster 
[ ] Ja, med viss tvekan för att jag inte är fullt ut övertygad om att detta är rätt väg, men ändå den väg 
jag tror att vi bör ta.  31 röster 
Totalt   222 röster 
 
Jag vill att vi har kvar nuvarande syn och praktik kring äktenskapet (ALT2 ovan)  
[ ]Ja  36 röster 
[ ] Ja, med viss tvekan för att jag inte är fullt ut övertygad om att detta är rätt väg, men ändåden väg 
jag tror att vi bör ta.  27 röster 
Totalt  63 röster 
 
Totalt antal röster fråga 2 285 röster   
 
2021-03-18 och en vecka ytterligare 
Immanuels provomröstning och dess resultat uppmärksammas i media. Debatt i sociala medier. 
 
2021-03-23 FL 
3. Ordförandens punkt. Anders presenterar viktiga frågor som är på agendan framöver och 
uppmanar oss att fundera och be över vilka frågor som bör komma upp och prioriteras.  …. FL:s 
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ansvar är större nu i samband med bygget och utifrån äktenskapsfrågan hamnar församlingen i ett 
utsatt mediafokus. …..Det är också viktigt att fånga upp och bygga vidare på samtalet kring 
äktenskapet. …. 
I närtid har vi även frågan om att fullfölja revideringen av församlingsordningen samt att avgöra hur 
beslut ska tas kring äktenskapsfrågan. … 
Sammantagen är det viktigt att vi söker Gud tillsammans för kunna ta oss an alla frågor på ett bra 
sätt och förstå hur vi ska prioritera.  
Uppföljning:  …… Fundera vidare på om det är angeläget att ganska snart komma i gång med 
uppföljningsarbete kring äktenskapsfrågan (äktenskapsskola, äktenskapsvård mm.). 
4. Föreståndarens punkt   ….. Efter provomröstningen i äktenskapsfrågan har Johan haft kontakt med 
ett gäng unga vuxna varav många är ganska nyinflyttade till församlingen. De har ett brett kontaktnät 
med andra församlingar och kan uppleva sig som utsatta utifrån provomröstningens resultat. Johan 
är angelägen om en bra dialog, att förmedla att de är viktiga och att vi är måna om att inte få ett 
generationstapp. 
6. Processen kring utvidgat äktenskap.   FL för en lång diskussion kring den provomröstning som 
genomförts samt den diskussion som därefter förts i olika media. Resultatet blev ganska tydligt där 
90 % angav att de är redo för beslut och nära 80 % angav att de var för en vidgad syn på äktenskapet. 
Samtidigt har många frågor väckts i den efterföljande diskussionen. En stor fråga relaterar till hur vi 
ser på församlingens process relaterat till EFK:s process. En annan stor fråga relaterar till den 
teologiska motivationen. I både dessa frågor behöver vi vara samlade och tydliga i vår 
kommunikation.  
En viktig fråga är hur vi stödjer minoriteten, de c:a 20 % av församlingen som inte vill en förändring. 
Det kan finnas en ovana att i sin egen församling inte vara överens med majoriteten. Det finns 
fortsatt behov av ett respektfullt samtal där vi inte sätter in varandra i fack. Viktigt att se det 
gemensamma, att vi alla står för människors lika värde och att vi vill ha en inkluderande och 
respektfull församlingsgemenskap. Vi behöver också på olika sätt visa att vår relation till EFK är viktig. 
Det är också angeläget att vi i församlingen ger utrymme för att diskutera andra frågor som skapar 
engagemang.  
Viktigt med fortsatt dialog med EFK, Johan uppmuntras till kontakt med missionsdirektorerna redan 
innan deras FB-samtal nu på torsdag 25/3. Johan uppmuntras också att fortsätta kommunicera till 
församlingen på den interna fb-sidan. 
Fortsatt viktigt att fundera vidare på vår kommunikation till församlingen kring resultatet, 
kommande beslut och tidsplan. Vi behöver vara tydliga i vår kommunikation både kring hur vi tänker 
kring relationen till EFK och EFK:s process samt hur man kan motivera en förändring teologiskt. 
Det är viktigt med gemensam FL-bön för denna fråga med en önskan att det ska få bli rätt och enligt 
vad Gud vill.  
Beslut: Uppdrag ges till Johan, Jonas, Anna (sammankallande) och Anders M att jobba vidare med 
tidsplan, beslutsunderlag och utifrån det arbeta vidare med viktiga kommunikationsfrågor. FL 
beslutade även om att be för denna fråga, kontinuerligt var för sig samt gemensamt på onsdagarnas 
bönesamling kl. 18.00 för de som kan. 
 
2021-03-25 
EFKs styrelse presenterar den arbetsgrupp som ska arbeta med frågorna. 
 
2021-04-06 FL 
Nuläget efter provomröstningen. 
Vi för en diskussion kring nuläget efter provomröstningen i äktenskapsfrågan utifrån de reaktioner 
som cirkulerat i media samt internt i församlingen. Vi diskuterar även olika tänkbara vägar framåt.  
Johan träffade före påsk representanter från andra frikyrkor i Örebro. De ville lyssna in kring läget i 
Immanuel efter provomröstningen och Johan delade en del kring hur vår process sett ut. Samtal 
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pågår i några av församlingarna, för andra är frågan inte aktuell. Vad gäller samarbete mellan 
kyrkorna framöver blir det viktigt att ha ett tydligt fokus på sådant vi är överens om. 
Daniel Råsberg, medlem i församlingen men också missionsideolog för EFK:s internationella program, 
deltar via länk och ger en rapport om vad som händer ur ett internationellt perspektiv. Efter vår 
provomröstning har det blivit en del reaktioner internationellt, bland annat har en artikel från 
Världen Idag översatts och spridits i Brasilien. Därifrån har även en del starka reaktioner kommit. 
Regionledarna har följt upp med samtal och förklaring kring EFK:s process kring samkönade 
relationer. De reagerar framför allt på en breddning av äktenskapssynen. EFK har valt att fokusera på 
uppföljande samtal med de samarbetspartners som reagerat. Homosexualitet och samkönade 
relationer är en mycket känslig fråga. Det finns viss förståelse för att det är viktigt att möta 
människor väl, men för övrigt är frågan mycket svår utifrån ett internationellt perspektiv. Daniels 
bedömning är att samtal om äktenskapsfrågan ligger långt borta, men man kan börja med hur 
människor bemöts och behandlas. Han menar att detsamma gäller för de internationella relationer 
som Immanuel har dirketansvar för. Sammantaget menar Daniel att det efter Immanuelskyrkans 
provomröstning har inkommit mer reaktioner än förväntat. I arbetet framåt är viktigt att vara tydlig 
med att den process som provomröstningen återspeglar är Immanuelskyrkans egen process. Det är 
också viktigt att vara öppen och kommunikativ kring processen och eventuella beslut som vi tar och 
att föra samtal på ett öppet och respektfullt sätt. 
Efter samtalet med Daniel fortsätter församlingsledningen att samtala om olika vägar framåt. Vi ser 
det som viktigt att till församlingsmötet kommunicera att vi nu är i ett läge där vi lyssnar in, funderar 
och ber om hur vi ska gå vidare. Om vi ändrar tidigare plan med att gå till beslut i äktenskapsfrågan 
ganska omgående måste vi vara välgrundade och välmotiverade. Aspekter som kan vägas in i ett 
sådant beslut kan till exempel vara:  
-  Vi är i en pandemi där hindret att träffas på riktigt ger utmaningar och frustration när vi behöver 
samtala och fatta viktiga beslut. 
- EFK har inte tydligt sagt att de vill att vi väntar med ett beslut men reaktioner från EFK och andra 
uttrycker att ett beslut av Immanuelskyrkan innan EFK:s process inte är rätt och kan skapa problem. 
Om vi väljer att vänta gör vi det i respekt för dessa reaktioner. 
- Frågan kring kommunikation och samtal med våra internationella relationer är viktiga och något vi 
inte hunnit fokusera på än. Transparens och ömsesidighet är viktigt, även om vi helt och fullt står för 
våra egna beslut. 
- I beslut om revideringen av församlingsordningen kan vi ändå inkorporera vårt beslut från 2017 
samt ett innehållsmässiga slutsatser kring det tydliga besked som provomröstningen gav. En sådan 
text att inkludera i den reviderade församlingsordningen kan då innehålla: beslutet från 2017 om 
respekten att vi kan vara bibeltroende men komma till olika slutsatser, allas likas värde och möjlighet 
att vara medlem och få uppdrag i församlingen oavsett sexuell läggning, att vår församlings mål är att 
ge stöd och vägledning för alla som vill leva i en parrelation på ett sätt som ger förutsättning för 
varaktiga och hållbara relationer samt att vi så snart som möjligt i samförstånd med EFK går vidare 
med beslut även i äktenskapsfrågan. 
Beslut:  
- I nästkommande församlingsmöte ger vi information om att vi nu är inne i en process då vi lyssnar 
in, samtalar och ber om hur vi ska gå vidare. 
- Johan och Rikard ges till nästkommande FL i uppdrag att börja formulera ett beslutsunderlag kring 
hur vi går vidare och vad som ska skrivas in i den reviderade församlingsordningen. 
- Anders och Johan får i uppdrag att hälsa till och samtala vidare med de från vår församling som 
skrev motionen till EFK. 
 
2021-04-20 FL 
6. Processen efter provomröstningen 
Processen efter provomröstningen diskuterades. I diskussion fanns enighet kring att det är bra att 
vänta med beslut i äktenskapsfrågan. Synpunkter framfördes att det då även vore bra att skjuta upp 
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beslut kring revidering av församlingsordningen med motiveringen att det gav en tydlighet till de som 
röstat för en förändring att vi tar provomröstningen på allvar. Samtidigt är det viktig att vi nu 
sammanfattar de slutsatser vi kommit fram till relaterat både till församlingsordningen och frågan 
om samkönade relationer. Det handlar om vilka slutsatser vi drar utifrån beslutet 2017 samt 
provomröstningen. 
Denna ändring är ett beslut som FL kan ta, men det är viktigt med en bra motivering som 
kommuniceras väl till församlingen. Motivering till att skjuta upp beslut kring revidering av 
församlingsordningen diskuterades på föregående FL och finns dokumenterat i protokollet. En 
motivering handlar om vikten av att lyssna in den majoritet som i provomröstningen och i samtalen 
inför provomröstningen betonade betydelsen av att relatera till EFK:s process. Vi avvaktar med nästa 
steg i processen tills EFK:s arbetsgrupp avlagt sin första delrapport, vilket sannolikt innebär hösten 
2022. 
FL:s beslut med motivering skickas ut som brev med vanlig post till alla medlemmar. Viktigt med 
tydlig och sammanfattande kommunikation samt att kompletterande kommunikation kan ges via till 
exempel FB och hemsidan. Komplettera med teckenspråk. 
Beslut: FL beslutar att avvakta med nästa steg i processen kring vår äktenskapssyn tills EFK:s 
arbetsgrupp avlagt sin första delrapport, vilket sannolikt innebär hösten 2022. Därför väntar vi även 
med att ta beslut kring revidering av församlingsordningen. Det ska vara ett sammanhållet beslut vid 
ett tillfälle. Ett brev skickas till församlingen som kommunicerar beslutet, motiverar beslutet, 
kortfattat sammanfattar vad vi kommit fram till gällande församlingsordning och samkönade 
relationer, och vad vi vill och behöver göra före nytt beslut. Johan och Rikard tar fram förslag på 
brevtext som diskuteras av FL digitalt, beslut tas sedan av FL digitalt före nästkommande möte. 
 
2021-05-04 FL 
5. Processen efter provomröstningen  
Vi förde ett uppföljande samtal kring innehåll i det brev som ska skickas till församlingen om FL:s 
beslut att skjuta upp beslutet av revidering av församlingsordningen, inklusive frågan relaterat till en 
vidgad syn på äktenskapet. Inför mötet har en del synpunkter och förslag utbytts via mejl utifrån ett 
brevförslag som Johan skickade ut. FL enades kring förslaget om ett kortare brev, med tydlig 
motivation kring beslutet samt med hänvisning till ett antal bilagor. Brevet skickas ut till församlingen 
före församlingsmötet på söndag. På församlingsmötet ges information om beslutet.  
En diskussion fördes även kring reaktioner som kommit efter provomröstningen samt om möjliga 
reaktioner som kan komma efter det att brevet skickats ut. Några personer har meddelat att man 
planerar att lämna församlingen. Goda samtal har förts. 
En diskussion fördes även hur vi hanterar församlingsordningen och de övriga förslag på revideringar 
som framförts. Tid behöver sättas av i kommande FL-möte så att vi kan göra sammanställning av våra 
slutsatser.  
Beslut:  
Johan slutför ett brev till församlingen utifrån ovanstående diskussion. Brevet skickas per mejl men 
kompletteras med vanligt brev till de som inte kan nås via mejl. Brevet riktas till församlingen från 
församlingsledningen och församlingens pastorer. Kommunikationen kompletteras med fb-inlägg 
samt information på kommande församlingsmöte. 	
Inför församlingsmötet i juni ska en sammanställning vara klar och tillgänglig för församlingen kring 
hur långt vi innehållsmässigt kommit i revideringen av församlingsordningen. Frågan behöver 
förberedas av FL i kommande möte. 	
 
2021-05-06 Brev till församlingen 
Hej 
Det här mailet kommer från församlingsledningen. Innehållet har arbetats fram tillsammans med 
pastorsteamet. Vi skriver till församlingens medlemmar för att klargöra fortsättningen på processen 
med revideringen av vår församlingsordning.  
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I samband med årsmötet i mars genomfördes en provomröstning rörande att eventuellt vidga 
möjligheten till vigsel. Efter provomröstningen har församlingsledningen mötts vid två tillfällen för 
att be, samtala och söka Guds ledning tillsammans, varav ett tillfälle tillsammans med hela 
personalteamet. Vi har försökt förstå de reaktioner vi fått från olika håll och tillsammans diskuterat 
och sökt hur vi på bästa sätt går vidare med vår process. I provomröstningen ser vi att det finns en 
tydlig majoritet för en vidgad syn på äktenskapet. Vi ser också att det finns en majoritet för att på 
något sätt lyssna in och förhålla oss till den process som nu pågår inom Evangeliska frikyrkan, EFK.  
 
Vi har fört samtal med många medlemmar i församlingen, med ledare för andra församlingar i 
Örebro och inom vår rörelse i Sverige och världen.  
 
Slutsatser och vägen framåt 
När vi tillsammans samtalat, lyssnat in och sökt Guds vilja landar vi i att det är klokt att avvakta med 
att ta ett slutgiltigt beslut i frågan. Vi ser flera viktiga anledningar till att vänta med nästa steg i vår 
process till dess att EFK:s arbetsgrupp avlagt sin första delrapport, troligen i kongressen på 
försommaren 2022. Eftersom förslaget för en vidgad syn på äktenskapet är en viktig del av 
revideringen av församlingsordningen väljer vi även att vänta med att ta beslut om 
församlingsordningen i sin helhet.  
 
Några viktiga orsaker som ligger till grund för vårt beslut är: 
1. Vi har befunnit oss, och befinner oss fortfarande, i en pandemi som försvårat vår process och 
omöjliggjort att vi kunnat träffas öga mot öga. Vi behöver ge oss möjlighet att fortsätta samtalen 
med varandra när vi kan mötas fysiskt. 
2. Flera av våra medlemmar önskar att vi inte bara väntar med att praktisera en ny ordning utan att 
vi bör avvakta EFK:s process innan vi fattar ett beslut.  
3. Reaktioner från stora delar av rörelsen, EFK, visar på att ett beslut före EFK:s process just nu är 
problematiskt. När vi väljer att vänta gör vi det i respekt för dessa viktiga relationer. Vi vill vara en 
positiv och aktiv samtalspart i rörelsens process.   
4. Vi har inte hunnit samtala med våra internationella partners ännu. Transparens och ömsesidighet 
är viktigt och en trovärdighetsfråga, även om vi som församling är fria att fatta våra egna beslut. 
5. Resultatet från provomröstningen, med en tydlig majoritet för att vidga äktenskapet, innebär 
sannolikt att samkönade par som finns i och söker sig till vår församling kan vila i vart det lutar och 
samtidigt ha förståelse för den process vi befinner oss i. 
 
Samtalen vi fört de senaste åren har varit viktiga och vi är tacksamma för de djupdykningar som 
gjorts kring nattvard, omvändelse, dop, mission och äktenskap. När det gäller synen på samkönade 
relationer gäller, både nu och efter att en reviderad församlingsordning fastställts, det beslut vi 
fattade 2017: "Det finns i församlingen olika synsätt på? frågan om en kristen bör leva i samkönad 
relation. Vi ser att det finns bibeltolkningar som kan anses vara väl grundade bakom flera olika 
ställningstaganden i denna fråga. Av den anledningen vill vi leva med ett respektfullt förhållningssätt 
till olika tolkningsalternativ." 
 
Vi vill vara en församling där alla människor vägleds till tro på Jesus, omvändelse, dop och 
lärjungaskap. Medlemskap och förtroendeuppdrag i församlingen är inte beroende av sexuell 
läggning. Vår församling vill ge stöd, vägledning och förutsättningar för par som vill leva i varaktiga 
hållbara relationer.  
 
Att vara en kropp tillsammans 
Det behöver i detta sammanhang betonas att vara församling är något mer än att bara vara en 
demokratisk förening. Föreningens former är bra då de hjälper oss att gestalta hur vi tar ansvar och 
hur vi skapar delaktighet. Men framför allt är vi Jesu Kristi kropp tillsammans, det vi är och gör 
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tillsammans synliggör och gestaltar Jesuslivet i vår vardag och vårt samhälle. Vi förhåller oss inte som 
individuella politiska krafter till varandra utan som kroppsdelar i samma kropp. Det är därför Bibeln 
uppmanar oss att inte döma varandra, utan istället "sträva efter det som gagnar friden och bygger 
upp gemenskapen". När vi ser olika på viktiga och svåra frågor behöver vi "godta varandra, så som 
Kristus har godtagit" oss. Eftersom vi är Kristi kropp är det viktigt att värna om alla, inte minst de 
delar av kroppen som nu uppfattar sig vara i minoritet. (Romarbrevet kapitel 14-15.) 
 
Avslutning  
På vår hemsida, www.imkorebro.se/foersamlingsnytt/en-uppdatering , finns tre texter som relaterar 
till detta mail.  
- Teologi för parrelationer.  
- Resultatet av provomröstningen.  
- Sammanfattning av mottagna reaktioner.  
 
I början av juni kommer församlingsordningen läggas upp på hemsidan sådan den ser ut efter vår 
bearbetning de senaste åren. Församlingsledningen har då hanterat de synpunkter som kom efter att 
version 1 av revideringen gick ut till alla medlemmar i december 2020.  
 
Tiden fram till att vi fattar beslut är en tid för prövande, bön och reflektion - för Bibelläsning, 
lyssnande och samtal. Samtalen behöver vara levande och föras med ett öppet sinne oavsett hur 
tydligt du anser dig ha landat i den ena eller andra slutsatsen.  
 
Med önskan om Guds välsignelse över ditt liv 
Församlingsledningen  genom Anders Svahn och Johan Arenius  
Ordförande och Församlingsföreståndare 
 
2021-05-09 FM 
§ 9 Revidering av församlingsordningen  
Anders Svahn sammanfattade arbetet med revideringen av församlingsordningen, i huvudsak genom 
att återge och hänvisa till det mail som gått ut från församlingsledningen, FL, till alla medlemmar 
med tillgängliga mailadresser den 6 maj (inklistrat som bilaga sist i detta protokoll).  
Han noterade att Johan har fått jobba hårt med frågan om samkönade relationer, att ett mycket 
stort antal samtal har förts och att det inte varit lätt att förorda att skjuta upp beslutet, bland annat 
med tanke på behovet av odelad satsning på hur vi ska landa på vår nya plats. De många 
synpunkterna såväl internt (”vilken undervisning kommer mina barn att möta i ungdomsarbetet?”) 
som externt och internationellt (”vi kanske måste välja mellan Immanuelskyrkan och vårt eget 
samfund”) har också vägts in. Om Immanuelskyrkan vill visa respekt för och vara en resurs i de samtal 
i frågan som pågår mer eller mindre i alla EFK- församlingar just nu bör beslutet få vänta.  
Ett längre samtal följde på föredragningen.  
Eveline Söderblom undrade om våra beslut kommuniceras till andra EFK-församlingar och Johan 
svarade att han har kontinuerliga kontakter med EFK: s missionsdirektorer som också leder EFK: s 
arbetsgrupp i frågan.  
Johanna Lundin frågade vad som händer om EFK förlänger processen eller kommer fram till att den 
församling som öppnar för att välsigna samkönade par inte kan vara en del i EFK. Johan menade att vi 
i så fall har ett helt nytt läge, men trodde för sin del inte att det blir så. Han har varit tydlig i samtal 
med EFK att vi behöver ett snabbt beslut om samfundssyn och medlemsvillkor.  
Örjan Garpenholt menade att FL handlat klokt och uttryckte stolthet över att vara med i en 
församling som förmått ta beslut om att i sig innesluta olika synsätt i denna fråga.  
Elin Gert framförde att stort tack till Anders, Johan, FL och pastorsteamet för det sätt på vilket de 
handlagt den här svåra frågan och påminde om att många ber om Guds beskydd i detta.  
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Erik Hagerius berättade om sin sorg över att frågan föreslås dra ut på tiden, även om han har stor 
förståelse för den press FL arbetar under. Han föreslog att församlingen ska fatta beslut i frågan så 
snart pandemin är över så vi kan mötas igen, framför allt med hänsyn till personer som är direkt 
berörda. ”Det är dem det gäller, vi har aldrig försökt vara provokatörer i det offentliga rummet.”  
FL-ledamoten Anders Malmstigen sa sig ha stor förståelse för Eriks reaktion men att FL: s motiv är att 
handla så att den långsiktiga frukten blir god. Han menade också att vi kan vara trygga med den 
bemötandepraktik som pastorerna kan tillämpa efter provomröstningen.  
Jonatan Arenius bad först om ursäkt om han genom att vara agiterande i något läge fått 
meningsmotståndare att tystna. Han delade frustrationen över att processen nu drar ut på tiden men 
sa sig ha insett att det kan vara bra med förberedelsetid när nu uppståndelsen har blivit så stor. 
Enheten i församlingen är viktig i sig, att vi visar att det går att hålla ihop en församling trots delade 
meningar.  
Johan Arenius beskrev situationen från sin utgångspunkt. Om svårigheten i att lyssna in alla när 
många kräver av andra att de ska lämna sin komfortzon utan att vilja göra det själva. Om svåra 
samtal med andra församlingar och samfundsledningen och viljan att bidra till de processer som 
pågår i många församlingar. Om sms och telefonsamtal i mängd från kända och okända, men framför 
allt om väldigt många samtal med medlemmar: några känner sig hemlösa, andra känner tacksamhet 
av olika skäl. Om känslan att delar av verksamheten inte får berättigad uppmärksamhet för att denna 
fråga har tagit mer energi än alla andra det senaste året, minst tio timmar i veckan av föreståndarens 
tid, samtidigt som vi håller på att bygga kyrka, tar oss igenom en pandemi och har en mängd 
verksamheter som vill få lägga i nya växlar. Om att ibland vara osäker på om han ”orkar att fortsätta 
försöka vara mitt på vägen” i denna fråga. Han vädjade slutligen om förtroende för de förslag FL lagt 
efter mycket tid av bön och vånda och förståelse för att detta är en av många frågor som måste 
hanteras.  
Erik Hagerius tackade för Johans inlägg och engagemang och strök under att detta inte är en 
förtroendefråga. Han drog nu tillbaka sitt tidigare lagda förslag om att beslut bör tas så snart 
pandemin är över.  
Per Bonerfält framförde ett tack till FL för gott jobb under press. Han beklagade dock att vi inte 
kunde gå vidare till en skarp omröstning och menade att vi också måste samtala med dem det berör. 
Johan replikerade att sådana samtal förs med personer såväl inom som utanför församlingen även 
om det inte lyfts specifikt i informationen.  
Edvard Wiberg framförde att han liksom många unga vuxna har svårt att bejaka en förändring av 
äktenskapssynen av teologiska skäl och behöver få tid att bearbeta frågan.  
Anders tackade för ett engagerat samtal som berört många svåra saker och betonade vårt 
gemensamma ansvar för att förvalta det vi varit med om under mötet på ett gott sätt.  
 
2021-05-18 FL 
§5 Processen efter provomröstningen.  
FL förde en diskussion kring olika reaktioner som inkommit efter det senaste församlingsmötet samt 
efter att vi skickat ut beslutsbrev om att skjuta upp beslut av revideringen av församlingsordningen. 
Många i FL har fått reaktioner från olika håll och det är en blandning av positiva och negativa. En del 
tolkar det som att vi varit pressade av EFK att skjuta på vårt beslut, men FL är samstämmiga kring att 
vårt beslut varit väl genomtänkt och fattat utan press från EFK. Det är fortfarande viktigt att lyssna in 
och fånga upp den ”tysta gruppen”. Vi känner med och sörjer både för de som är frustrerande för att 
vi inte går till beslut nu och för de som är tveksamma till församlingens hållning och därför planerar 
att lämna församlingen (c: a 4 personer bekräftade). Vi diskuterade om vikten av att ha ett starkt 
centrum och fokus på att vara och utveckla församling som den framkomliga vägen för att som 
församling även kunna rymma många olikheter. En viktig del av diskussionen relaterade till vilken 
återkoppling som ges på nästa församlingsmöte. Eventuellt behöver vi förtydliga hur vi förhåller oss 
till EFK:s process och när vi avser att beslut ska tas. Vi behöver också säga något mer om hur vår 
praktik (undervisning och förhållningssätt) kring synen på äktenskapet (generellt), samkönade 
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relationer och homosexualitet utvecklas och tillämpas. Eventuellt finns behov av att tillsätta en 
arbetsgrupp för detta.  
Uppföljning: Att på nästa FL återkomma till vilken återkoppling vi gör på nästa församlingsmöte.  
 
2021-06-02  FL 
§5 Processen efter provomröstningen.  
Ett samtal fördes kring vilken återkoppling vi bör ge på kommande församlingsmöte. Följande 
punkter föreslogs  
-  Återkoppling förra FM, vi vill inte lägga locket på. Olika reaktioner har inkommit. 
-  Tydliggöra vad vårt beslut om att skjuta upp innebär. 
-  Förslag att utifrån befintliga grupper jobba med vår praktik och syn på äktenskapen generellt samt 
samkönade relationer. 
Andra frågor som ska tas upp på församlingsmötet är ett samtal om Drömmen om platsen samt 
uppföljning av beslut av nytt missionärsstöd. 
Beslut: Ovanstående punkter tas upp på församlingsmötet den 13 juni.  
 
2021-06-13  FM 
§ 6 Uppföljning av förra församlingsmötet  
Johan Arenius återkopplar till förra församlingsmötet och hur han uttryckte sig i diskussionen om 
församlingsordningen och synen på äktenskapet. Han konstaterar att många hört av sig och uttryckt 
tacksamhet för församlingsledningens hantering och hans sätt att delge den. Han tackar också för 
omsorgen som visats honom personligen. Han tar även upp att han haft kontakt med några 
församlingsmedlemmar som ansåg att han med sitt inlägg tystade diskussionen. Johan betonar att 
det inte var hans syfte och ber om ursäkt om att han uttryckt sig på ett sätt som begränsade 
diskussionen. Avslutningsvis uppmuntrar Johan församlingen att ha fortsatt omsorg om 
församlingsledningen som hanterar fråga och att vi bör innesluta den i våra böner.  
Björn Cedersjö tackar Johan för att han tar upp detta. 
§ 7 Information om arbetet med församlingsordningen  
Ny församlingsordningen kommer sannolikt beslutas om under hösten 2022. Församlingen har 
bearbetat församlingsordningen under några år och nu har församlingsledningen skrivit fram ett 
färdigt förslag som läggs åt sidan under ett år i väntan på EFKs första delrapport rörande samkönade 
relationer. Församlingsledningen önskar dock att vår vision – nuvarande (Nära Gud, nära varandra, 
nära världen) och dess eventuella revidering – fortsatt är föremål för samtal och funderingar under 
året som ligger framför. 
 
2021-08-23 FL 
4. Samkönade relationer  
18 sept. genomförs första delsamlingen i EFK:s process. Bra om några från FL deltar på de olika 
samlingar och återkopplar samtalen till FL. Det är också viktigt att FL utser ett par personer som 
bevakar frågan generellt. 
Beslut: Anders M, Anders o Anna intresserade av att delta den 18 september. Anna o Anders M 
bevakar frågorna generellt.  
 
2021-09 
Equmeniakyrkans kyrkokonferens diskuterar en motion med förslag att alla församlingar i 
Equmeniakyrkan ska erbjuda vigsel av samkönade par. 
Konferensen beslutar 
att Equmeniakyrkan tydligt tar avstånd från all form av diskriminering pga sexuell läggning eller 
könsidentitet, 
att verka för en självklar inkludering av hbtq-personer i Equmeniakyrkan genom att initiera 
fördjupande samtal i församlingarna och kyrkan, 
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att kyrkostyrelsen uppmanar alla församlingsstyrelser att arbeta med frågan och försöka hitta ett 
förhållningssätt som hela församlingen kan ställa sig bakom. Det är viktigt att ingen ska känna sig 
kränkt eller ifrågasatt, 
att kyrkostyrelsen får i uppdrag att på de två kommande kyrkokonferenserna redovisa hur arbetet 
går med att uppmuntra församlingar till samtal utifrån det material som tas fram, 
att mot bakgrund av att varje församling enligt Teologisk grund är självständig inte fatta 
konferensbeslut som fråntar församlingarna ansvar för sitt eget gudstjänstliv, 
att det på Equmeniakyrkans webbplats står följande: Equmeniakyrkan tar tydligt avstånd från all 
form av diskriminering pga sexuell läggning eller könsidentitet. 
 
2021-09-18 EFK 
Flera församlingsmedlemmar deltar i EFKs första processdag i Uppsala. Tema Evangelikal bibelläsning 
i relation till samkönade relationer. 
 
2021-09-20 FL 
4. Utvidgat äktenskap  
Rapport från EFK:s processdag i Uppsala 18/9. Anna rapporterade från EFKs träff i Uppsala 
föregående lördag som en positiv erfarenhet med bra inledningstal om bibelsyn, samtalsgrupper och 
erfarenheter från internationella kontakter. Processen tänkt att sträcka sig över fem terminer med 
återkommande samlingar. Bra ledning av dagen från Linalie och Ingemar.  
Hur informerar vi och rapporterar om EFK:s process? 
a. Förslagsvis Anders M som dokumenterat från dagen i Uppsala.  
Ska vi peppa fler att vara med? Minibuss 12 februari? 
a. Ja, och bra med minibuss. Kan det kombineras med studiebesök i någon församling i  
Stockholmstrakten? Fundera framöver. Hur följer vi upp unga vuxna gruppen?  
a. Viktigt med kontinuerlig kontakt för hjälp på vägen om hur jobba och hantera frågan samt tankar 
om engagemang framöver. Elin tar frågan med sig till Unga vuxna och fångar upp konkreta frågor.  
Finns det frågor från i våras som vi behöver fånga upp? 
a. Ja, t ex kontakten med Wiborg. Hör med Daniel Råsberg.  
Hur formar vi undervisningen till ungdomar och ungdomsledare och övriga ledare? Vilka yttre 
gränser har vi för vår olikhet? Vad har vi gemensamt som i våra olikheter? På vilket sätt kan 
vi involvera undervisningsrådet? Vi var överens om att vi behöver jobba med dessa frågor och också 
starta samtal kring detta i olika ledargrupper. Vi diskuterar möjligheten att ge ett uppdrag till 
undervisningsrådet att jobba med frågan om hur en undervisning med respekt för olika synsätt 
vidmakthålls. Kan det finnas ett behov av handledning och samtal. Vi behöver betona det som är 
gemensamt i de båda synsätten och uttrycka vad som inte ryms i församlingens hållning.  
Vad kan EFK och andra församlingar lära av vår process? Förslag om ett utbyte. 
a. Björn har dokumenterat IMKs samtal i denna fråga. Anders har bett Björn om denna 
dokumentation som sedan kan ge input för en dialog och hjälp till andra församlingar. Någon från FL 
bör vara med i processen och relationen till EFK kring detta.  
Beslut att Anders M ger en information på församlingsdagen. 
Beslut att ordna en minibuss för EFK:s processdag i Korskyrkan Stockholm 12 februari och bjuda in 
att följa med. 
Beslut att höra med Daniel Råsberg hur vi informerar och samtalar med församlingen i Viborg om vår 
process. 
Beslut att ge uppdraget till undervisningsrådet att sätta samman en handledning i hur vi undervisar 
om vårt dubbla synsätt i äktenskapsfrågan samt sexualitet och äktenskap i stort. Johan tar detta 
vidare till undervisningsrådet. 
 
2021-10-04 FL 
6. Utvidgat äktenskap 



Immanuelskyrkan Örebro.   Livet kärleken, relationerna och församlingen.  
En berättelse om en process  

38 

Björn Cedersjö har på ett förtjänstfullt sätt satt ihop en samlad dokumentation av vår process i 
församlingen kring frågan relaterat till synen på homosexualitet och samkönade relationer. Det finns 
nu ett förslag om att bjuda in till lärandeprocess om vår process där denna dokumentation kan 
utgöra ett underlag. FL ser positivt på detta och bejakar förslaget att bjuda in EFK. Några 
innehållsmässiga återkopplingar till Björn angående dokumentet behöver göras. FL behöver ha ett 
eget samtal om materialet innan lärandeträffen.  
Beslut: FL bjuder in missionsdirektorerna i EFK till en lärande träff, Johan följer upp. Vi är positiva till 
att de bjuder med andra från arbetsgruppen. Undervisningsrådet (Marie) föreslås leda 
lärandeträffen. Öppet för andra från församlingen att delta. Johan följer upp återkoppling till Björn 
vad gäller underlaget. 
 
2021-11-01 FL 
7. Återkoppling Elins samtal med unga vuxna (med flera) upp vidgad syn på äktenskapet  
Elin har fört samtal med vänner som har en klassisk syn i frågan och delar med FL det underlag hon 
fått från dem. Värdefullt med den öppenhet och sårbarhet som visas i de kommentarer som lämnats. 
FL ber Elin att ge en positiv återkopplingen från FL, till de som lämnat kommentarer. Fortsatt samtal 
behövs för att överbrygga olika klyftor. Viktigt att även fortsatt fokusera på våra centrala frågor och 
uppgifter som församling.  
Uppföljning: Relaterat till denna fråga finns en rad uppföljningsfrågor som beslutas på FL mötet 
2021-09-20. Vi ser behov av fortsatta samtal, bland annat med de personer Elin fört samtal med. 
Även samtal där vi tar steg framåt och visar hur vi kan hantera olikheter.  
 
2022-01-10 FL 
5. Processen äktenskapsfrågan  
Vi tänker att vi står inför ett beslut under året, före flytten. När är en bra tid? Vad vi behöver göras 
innan? Viktigt att vi innan beslut fortsatt följer upp de områden som vi tidigare identifierat:  
-  Samtal med EFK och följa EFK:s process. Vi upplever att vi har bra kontakt och samtal med EFK, 
vilket är viktigt att det fortsätter inför vårt beslut. Vi deltar på EFK:s träffar, den nästa är den 12 
februari. Vi inväntar EFK:s första rapport som ska komma i maj.  
-  Samtal med de internationella relationer som vi själva ansvarar för. Johan har redan haft samtal 
både med Viborg och vår kontakt relaterad till Östafrika mission. Mer uppföljning behövs relaterat till 
Viborg.  
-  Uppföljande träffar och samtal i Immanuelskyrkan. Den 2:a februari kommer vi ha en samling om 
evangelikal bibelsyn (David Davage). Därefter behöver vi planera träffar riktat till olika målgrupper, 
tex unga vuxna och de som är nya i församlingen som inte varit med i processen.  
-  Uppdrag till undervisningsrådet kring hur vi undervisar i frågan om att vi kan ha olika synsätt inom 
församlingen samt om hur vi i praktiken kan vara en inkluderande församling. Undervisningsrådet 
har fått ett uppdrag och man har jobbat på ett förslag att utgå från. Det handlar om att utgå från vad 
som är grunden för kristen etik, utifrån den grunden landar vi i en äktenskapssyn, utifrån det kan vi 
landa i två olika synpunkter/tillämpning men med samma grundsyn, steg tre innebär argumentation 
för de olika synsätten och sen utveckla tankar kring hur vi lever med att ha olika synsätt.  
-  Lärande om den process vi haft. Björn Cedersjö har efter samtal med Johan uppdaterat en 
sammanställning som är värdefull att utgå från i vårt lärande. EFK har inte varit intresserade av ett 
lärande möte relaterat till pågående process men underlaget kan om vi vill delas med EFK:s styrelse.  
Uppföljning: I nästkommande FL tar vi beslut om tidpunkt för beslut om reviderad 
församlingsordning.  
 
2022-02-07 FL 
5. Äktenskapsfrågan  
Vi diskuterade om när vi ska ta ett beslut om en reviderad församlingsordning där frågan kring 
äktenskap ingår. Beslutet från 2017 är en fortsatt viktig utgångspunkt. När vi har ett datum kan vi 
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bestämma hur kvarvarande process innan beslut ska se ut. Ytterligare samtal behöver planeras in 
(Johan följer upp med en planering). Se vidare uppföljningspunkter från FL protokoll 2022-01-10.  
Beslut: På ett församlingsmöte i september i år (exakt datum fastställs senare) tar vi beslut om 
revidering av församlingsordningen. Vi bjuder in EFK:s ledning till FL för samtal så snart som möjligt, 
Anders följer upp och bokar möte. Då presenterar vi även hur vi ser på innebörden i vårt beslut.  
 
2022-02-13 FM 
§ 9 Info om läget med revideringen av församlingsordningen i allmänhet och frågan om äktenskap i 
synnerhet.  
Johan Arenius informerar om nuläget och hur processen mottagits av församlingar i Örebro, EFK 
nationellt och våra internationella samarbetspartner. Han berättar att han i rörelsen möts av nyfikna 
och öppna frågor om hur vi resonerar och arbetar med frågan.  
En kvällssamling hölls den 2 februari på temat Vad är evangelikal teologi? med David Davage (docent 
i Gamla Testamentets exegetik). Föreläsningen finns att tillgå digitalt på IMK:s Youtubekanal.  
Nästa fördjupningskväll hålls den 16 februari på temat Vad håller oss samman? som handlar om vad 
som håller oss samman som församling. Samlingen leds av Johan Arenius och Rikard Edefors.  
EFK hade ett möte i höstas om evangelikal teologi och den 9 april har de en processdag på temat Om 
synd, sexualitet och identitet i frågan om samkönade relationer, där några från vår församling 
kommer att delta.  
IMK:s undervisningsråd arbetar med en skriftlig vägledning till dem som undervisar om äktenskap i 
olika sammanhang i församlingen.  
Församlingsledningen fortsätter arbetet med att bearbeta Församlingsordningen. En församlingskväll 
kommer att anordnas om arbetet. Ambitionen är att en ny församlingsordning är beslutat om innan 
vi flyttar till vår nya kyrkbyggnad.  
Frågan väcks om vi vet var EFK står i processbearbetningen om samkönade relationer. Johan svarar 
att de har börjat bearbeta frågan, men att vi har under en längre tid bearbetat den. Det finns ingen 
förväntan från EFK att vi ska invänta rörelsens beslut.  
 
2022-03-13 FM årsmöte 
17.3  Äktenskap 
Johan Arenius informerar om församlingens arbete med församlingsordning och äktenskapssyn. I vår 
har två samlingar hållits, dels om evangelikal teologi och dels om vad som håller samman 
församlingen. Senare i vår kommer församlingsledningen att bjuda in till en tillbakablick och en 
reflektion över vår process. I september planerar vi att besluta om frågan. 
 
2022-03-21 FL 
9. Övriga frågor 
9 april, processdagen i Stockholm.  
- Johan skapar ett evenemang på FB för intresse och eventuell samåkning.  
Anders har kontakt med missionsdirektorerna för EFK Linalie och Ingemar om att komma till ett 
församlingsmöte för information och bollning tillsammans. Inget datum bestämt.  
 
2022-04-04 FL 
2 Samkönade relationer och utvidgat äktenskap  
Anders redogör för IMKs process under senaste åren och funderingar om hur vi landar denna fråga 
under 2022.  
Ingemar Forss från EFK tackar för att vi satsar framåt genom vårt byggprojekt. Vidare redogör han för 
EFKs process och de steg rörelsen jobbar utifrån med ett antal s k processdagar. Till kongressen 2022 
kommer en kortare rapport med betoning på vad man gjort hittills. Slutrapporten kommer 2023 och 
ett skarpare förslag från styrelsen är ev att vänta till kongressen 2024 (åtminstone någon slags 
uttalande eller formulering). Ingemar gör bedömningen att många inte vill öppna upp till öppen 



Immanuelskyrkan Örebro.   Livet kärleken, relationerna och församlingen.  
En berättelse om en process  

40 

diskussion i församlingen utan håller samtalet framförallt på församlingsledningsnivå. Han uppfattar 
att många uppfattar IMKs process som också EFKs. Många får sin information via media och har sin 
bild därigenom. Det finns även EFK-församlingar som genom att frågan lyfts inom EFK förefaller vara 
på randen till att lämna EFK.  
En EFK-processdag är inplanerad till 1 oktober. Ingemar och Linalie tycker det är viktigt att rörelsen 
får möta bredden och komplexiteten i frågan vilket är viktigt med processdagarna – en väg framåt. 
Han ser lite mer ödmjukhet i frågan växer fram i olika församlingar inom EFK. Enheten i rörelsen är en 
viktig målbild för EFKs ledning. Tongångarna finns också hos många att man vilar på sitt samfunds 
beslut. En fråga som ofta hörs är ’vart är EFK på väg’.  
Om IMK har fattat ett beslut innan 1 oktober kommer det bli högoktanigt stoff i det sammanhanget. 
Han lyfter fram att han skulle önska att IMK och EFK tidsmässigt gick mer gemensamt i tid i denna 
fråga men samtidigt en förståelse för att vi har en process som startade tidigare än EFK centralt. Mer 
specifikt är det att föredra från EFKs sida att beslut hos IMK kommer efter 1 oktober. Media kommer 
förmodligen att vända sig direkt till såväl IMK som EFK för kommentar vid ett beslut.  
Johan lyfter att man kan söka en formulering där man skriver in sig hur hantera anslutningen till EFK 
om de kommer till ett annat beslut än IMK och hur det hanteras då.  
Johan lyfter Saron i Göteborgs process där deras förslag är att i likhet med dopfrågan (acceptera 
barndop men inte döpa barn) acceptera samkönade äktenskap ingångna någon annan stans men inte 
själva genomföra samkönade vigslar. 
Hur jobba tillsammans framöver? Ingemars förslag är att Johan respektive Ingemar och Linalie håller 
tätt kontakt framöver för en samsyn gällande kommunikation. Ingemar och Linalie inbjuds till vårt 
församlingsmöte 8 maj.  
Ingemar lyfter att han ser en tydlig missionell tanke hos IMK i denna process – viljan att nå människor 
med evangeliet i vår tid. 
Avslutade denna punkt med bön.  
Eftersnack: Ingemar ger uttryck för att EFK gärna vill att IMK går i takt med EFK men samtidigt en 
förståelse för att vi har vår process som startade tidigare än EFK centralt. Även att många aldrig 
kommer att landa i frågan utan skjuter den framåt. Vidare har han en positiv attityd till IMK som en 
missionell församling. Vi behöver fundera på vår process och formulera beslutsförslag. Bra att mötas 
live för att prata om frågan. Lyftes att det kan vara jobbigt att möta andra i rörelsen och berätta att 
man kommer från IMK.  
Förslag att bjuda in Linalie och Ingemar till församlingsmöte 8 maj.  
 
2022-04-09 EFK 
Flera församlingsmedlemmar deltar i EFKs processdag i Stockholm med temat Om synd, sexualitet 
och identitet och frågan om samkönade relationer 
 
2022-05-02 FL 
2. Uppföljning av samtalskväll och den fortsatta processen  
Olika åsikter kom upp, ifrågasättande, uppmuntran, och kvällen landade i funderingar kring hur vi ska 
leva med olika åsikter i denna fråga. En fin och viktig kväll.  
Undervisningsgruppen ska ta fram material till undervisande ledare, ”Hur kan vi undervisa två 
tankesätt i denna fråga” innan juni.  
Ev blir det en träff med teologisamtal innan sommarsemester. 
Elin hör av sig till Erik Hagerius och pratar vidare om att bjuda in till någon lunch efter en gudstjänst 
snart.  
 
2022-05-08 FM 
§ 6 Vår process rörande äktenskap i relation till EFKs process i samma fråga.  
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Anders Svahn inleder med att redovisa vår egen process rörande äktenskap och var vi befinner oss 
just nu. Han betonar att om vi ska kunna leva tillsammans med olika uppfattningar måste vi börja 
praktisera det redan nu. Det är viktigt att vi respektfullt lyssnar på varandras berättelser.  
Därefter fick Ingemar Forss, missionsdirektor för EFK, ordet. Han inledde med att berätta att han bli 
glad varje gång han åker förbi vårt bygge på Södra Ladugårdsängen och att det är uppmuntrande att 
vi som församling tror på framtiden och vill utbreda Guds rike.  
Därefter berättar Ingemar Forss, missionsdirektor för EFK, om EFK:s process, hur de arbetar med 
frågan. En arbetsgrupp driver processen under två år och arrangerar fyra olika temasamlingar: Vad är 
en evangelikal bibelläsning? (hösten 2021), Identitet, sexualitet och syndbegreppet (våren 2022), Vad 
innebär det att vara en baptistisk rörelse i denna fråga – vad behöver vi vara överens om och vad kan 
vi vara oense om (hösten 2022), Vad innebär det att vi är en internationell rörelse, en missionsrörelse 
för denna fråga? (våren 2023). Våren 2023 kommer en slutrapport från arbetsgruppen, där frågan 
ska belysas teologiskt och etiskt. Ingemar uttrycker att det ideala är att EFK:s och församlingarnas 
process går i takt med varandra och att Immanuelskyrkan inväntar EFK:s process, men samtidigt 
betonar han att han förstår och respekterar vår egen process och att vi fattar våra beslut.  
Efter Ingemars redogörelse öppnar Anders Svahn upp för frågor till Ingemar. Ett tiotal frågor och 
kommentarer ställs. Bland annat tackas för det respektfulla och bra sätt som missionsdirektorerna 
Ingemar Forss och Linalie Newman håller i processen, att arbetsgruppens material som finns att tillgå 
är väldigt bra. De frågor som väcks handlar om hur EFK:s ledning ser på Saronkyrkan i Göteborgs som 
har en process där de samtalar om en breddad äktenskapssyn, om varför EFK har valt att benämna 
det vigsel och inte välsignelse, om vad det betyder att Vigseldokumentet är taget av styrelsen och 
dokumentet ”Tro och självförståelse” är antaget av kongressen, om hur man ska förstå och förhålla 
sig till att många kommentarer som finns i sociala medier är så respektlösa, att kristna kan behandla 
sina syskon på detta sätt.  
Frågor väcks även om vår egen process, om hur vi bemöter olika ståndpunkter, om när vi bör fatta 
beslut och om vilka beslutsförslag som kommer att finnas. På dessa fråga svarar Johan Arenius att 
församlingsledningen inte har tagit fram några beslutsförslag ännu och att när vi tar fram dem 
kommer vi att ha dialog med EFK:s ledning.  
Samtalet avslutas med att Niklas Öjebrandt ber för vårt och EFK:s arbete med frågan och Anders 
Svahn avslutar detta samtal och tackar Ingemar Forss för hans engagemang och uppdrag.  
 
2022-05-30 FL 
5. Processen utvidgat äktenskap och församlingsordning  
Johan uppdaterar. Ett samtal hölls i veckan som Niclas Öjebrant ledde kring vad som påverkar oss när 
vi omvärderar tidigare uppfattningar. En liten men bra samling. Undervisningsrådet har träff nästa 
vecka där man bearbetar frågan kring hur vi hanterar undervisningar utifrån att olika uppfattningar 
finns. Det som nu kvarstår är hur vi presenterar beslutsförslag samt vilken beslutsdag vi ska ha. Vi går 
på den 9 oktober, dels på grund av valet i september, dels att EFK då har hunnit haft sin nästa 
processdag.  
Beslut: Rapport på kommande FL kring de samtal och initiativ som pågår samt att rapportera av de 
uppföljningspunkter som vi hanterat. Beslut kring revidering av församlingsordningen ska tas den 9 
oktober. Johan förbereder ett underlag.  
 
2022-06-12 FM 
§ 10 Äktenskapsbearbetningen. Rapport om tidplan  
Rickard Edefors presenterar det förslag på undervisningsmaterial som Undervisningsrådet arbetat 
fram. Materialet är avsett att vara ett stöd till dem som undervisar i frågor som rör äktenskap och 
samkönade relationer. Materialet består av fyra olika delar.  
1. Bibelsyn och kristen etik 2. Äktenskapssyn  3. Olika synsätt på samkönade relationer  
4. Förhållningssätt och vägledning i gemenskapen  
Materialet kommer snart att finnas tillgängligt för församlingen.  
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Johan Arenius redogör för tidsplanen för revidering och beslut om den nya församlingsordningen. Vi 
har nyligen haft två samlingar: en samling som var en mer öppen diskussion och en samling som 
handlade om den teologiska bearbetningen. Beslut om den nya församlingsordningen, där vår praktik 
rörande vigsel är en del av omarbetningen, planeras att fattas vid församlingsmötet i oktober.  
Församlingen lägger rapporten till handlingarna.  
 
2022-06-13 FL 
3 Föreståndarens punkt  
…. Undervisningsrådet har jobbat med en vägledning för undervisning som presentades på gårdagens 
församlingsmöte. Delvis en sammanställning av texter som vi redan arbetat fram förut. Johan 
redogör för processen och innehållet i den text som tagits fram. ….  
 
2022-08-29 FL 
7. Beslut om församlingsordning  
En diskussion fördes där olika synpunkter framfördes. Viktigt att beslutet inte blir en ny omröstning 
om vår äktenskapssyn, men ett beslut som bekräftar en process som leder fram till en reviderad 
församlingsordning som baseras på det beslut som togs redan 2017.  
Uppföljning: Inför beslut på församlingsmöten den 9 oktober kvarstår att ta fram slutförslag på 
beslutstext. Johan tar fram ett förslag som skickas ut som underlag inför nästa FL om två veckor.  
8. Bearbetning av församlingsordningen  
En diskussion fördes där olika synpunkter framfördes.  
Uppföljning: Innehållsmässigt återstår några frågor att bearbeta. Johan förbereder ett 
beslutsunderlag inför nästa FL.  
9. EFK:s processdag kring samkönande den 1 oktober  
Johan kommer att vara med och dela med sig om den process vi haft i vår församling. Hur ser 
delaktigheten ut för övrigt från oss? Vi gör samma typ av reklam i församlingen som inför de andra 
processdagarna. Anders Svahn kommer att delta och kollar upp om det är aktuellt med gemensam 
resa dit.  
 
2022-09-11 FM 
§ 6 Genomgång av undervisningsmaterial kring äktenskap med två delvis olika linjer rörande 
samkönade relationer.  
Rikard Edefors föredrar förslaget på hur församlingen ska undervisa kring äktenskapet. Materialet 
utgår från att man som kristen kan komma fram till olika ståndpunkter i synen på äktenskap och 
samkönade relationer. Undervisningsmaterialet består av fyra olika delar:  
1. Bibelsyn och kristen etik 2. Äktenskapssyn 3. Olika synsätt på samkönade relationer  
4. Förhållningssätt och vägledning i gemenskapen.  
Johan Arenius informerar om att delar av förslaget ligger på församlingens hemsida och snart 
kommer hela undervisningsmaterialet att finnas där.  
§ 7 Revidering av församlingsordning inklusive vigsel  
Beslut om församlingsordning sker vid församlingsmötet söndagen den 9 oktober. Förslag och 
beslutsgång kommer ut i andra halvan av september och sänds till församlingens medlemmar.  
 
2022-09-12 FL 
Inför nästa församlingsmöte  
De som kan rösta i omröstningen kring att behålla/vidga äktenskapbeskrivningen i 
församlingsordningen är de som är på plats under församlingsmötet + den som ej kan närvara pga 
hälsoskäl.  
Vid välkomnandet i dörren blir alla som kommer välkomnade, avprickade och är du med i 
församlingen får du ett röstkort. På röstkortet kommer följande alternativ att finnas:  
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Jag vill att vi fastställer församlingsordningen i sin helhet med den text om vigsel som behåller 
nuvarande ordning.  
[ ] Ja 
[ ] Ja med viss tvekan  
Jag vill att vi fastställer församlingsordningen i sin helhet med den text om vigsel som innebär att 
ordningen förändras.  
[ ] Ja 
[ ] Ja med viss tvekan  
Av olika skäl kan det vara så att du inte vill rösta på något av alternativen ovan. Då kan du kryssa "vet 
ej" nedan.  
[ ] Vet ej  
Beslut: 
FL beslutar att förslaget i den reviderade församlingsordningen angående ¨församlingens vision blir 
följande ”Nära Jesus, Nära varandra och Nära världen”.  
Johan skriver ihop ett infobrev i slutet av september till alla medlemmar med information kring 
församlingsmötet. Så snart som möjligt skickas ett mail ut med information kring församlingsmötet 
till alla församlingsmedlemmar.  
Johan kollar med lovsångsteam till församlingsmötet den 9 oktober.  
 
2022-09-26 FL 
5. EFKs processdag den 1 oktober  
Samtal om vilka som åker från vår församling och kring eventuell samordning, totalt är vi nio 
personer. Anders S och Anna samordnar.  
6. Församlingsmöte den 9 oktober  
Agenda: Församlingsordning, bygget och ekonomi. Vi samtalade kring beslutsprocessen av 
församlingsordningen med återkoppling från diskussion från föregående möte. Rösträknare behövs. 
Ombud kan vara ombud för en person.  
Beslut: Uppdra till Johan att förtydliga i det brev som nu ska skickas ut med vanlig post, tydliggöra att 
det handlar om två olika Ja alternativ även om möjlighet finnas möjlighet att utrycka tvekan.  
 
2022-10-01 EFK 
Flera medlemmar deltar i EFKs processdag i Stockholm på temat EFK som baptistisk rörelse – hur 
olika kan vi tycka i frågan om samkönade relationer? Imk är en av fyra församlingar som presenterar 
sin arbetsprocess med frågan. 
 
2022-10-09 FM 
§ 8 Revidering av församlingsordning  
Johan Arenius redogör för förslaget på reviderad församlingsordningen. Den innehåller tre delar: 1. 
Guds folk på väg: vår gemensamma tro; 2. Guds folk på väg: vårt sätt att vara kristen gemenskap; 3. 
Guds folk på väg: om Immanuelskyrkan i Örebro. Han går igenom en del av de viktigare 
förändringarna i församlingsordningen.  
Johan redogör för hur församlingen arbetat med frågan om samkönade relationer, äktenskap och 
vigselpraktik. Han betonar vikten av att vi är respektfulla mot varandra oavsett vad utfallet i 
omröstningen blir.  
Anders Svahn informerar om vad det är vi beslutar om. Vi fattar beslut om hela 
församlingsordningen, men det finns två förslag vad gäller synen på äktenskapet, ett där äktenskapet 
är exklusivt för man och kvinna och ett där äktenskapet är könsneutralt. Han påminner om att vårt 
beslut från 2017 gäller oavsett vilket beslut om vigselpraktik vi fattar idag. Församlingsbeslutet från 
2017 säger att det finns olika synsätt på frågan om en kristen bör levad i samkönade relationer och 
att vi vill leva med ett respektfullt förhållningssätt till olika tolkningsalternativ . 
Johan Arenius informerar om de samtal församlingsledningen haft med EFK.  
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Markus Sand, som arbetar på EFK, informerar om den process om samkönade relationer som pågår i 
EFK.  
Anders Svahn lämnar ordet fritt för församlingsmedlemmar att yttra sig eller ställa frågor.  
Niklas Öjebrandt riktar ett tack till församlingsledningar som på ett så bra sätt har lett vår process. 
Han betonade vikten av respekt mot olika uppfattningar.  
Johan Arenius betonar att vår syn på att det är möjligt att komma till olika synsätt och respektera 
detta är ett viktigt vittnesbörd i ett samhälle som blir alltmer polariserat.  
Örjan Garpenholt uttrycker stor tacksamhet för vårt beslut 2017 och är otroligt stolt över den 
process vi haft i församlingen  
Daniel Råsberg säger att det här beslutet inte ska ses som en slutpunkt utan som en början. 
Församlingen behöver vara mer inkluderande. Vi behöver visa att vi klarar av att samtala om svåra 
frågor och tycka olika men fortsätta älska varandra.  
Anders Svahn ställer frågan om församlingen är redo att gå till beslut. Församlingen svarar ja.  
Röstning sker genom att församlingsmedlemmarna går fram och lägger sina röster i en korg. När alla 
gått fram och lagt sina röster ställer Anders Svahn frågan om alla har lagt sina röster och om 
församlingen kan förklara röstningen avslutat. Församlingen svarar ja.  
 
De valda rösträknarna räknar rösterna och informerar ordförande resultatet. Anders Svahn meddelar 
att totalt har det inkommit 301 röstat, varav fyra har kryssat i alternativet ”vet ej”. Således har 297 
personer röstat för något av förslagen. Av dessa har 236 (79.6%) röstat för en vidgad äktenskapssyn 
där äktenskapet är könsneutralt och 61 (20.4%) röstat för att äktenskapet är exklusivt för man och 
kvinna.  
 
 
 
 


